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(Ajournering kl 14:10-14:20)



Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
Roko Kursar (L) (Vice ordförande) 
Helena Nanne (M) (Andre vice ordförande) 
Andréas Schönström (S) 
Sofia Hedén (S) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) §§190-200, §§202-224 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Magnus Olsson (SD) 
Anders Olin (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Anders Skans (V) 
Stefana Hoti (MP) 
Amani Loubani (S) §201 ersätter Mubarik Mohamed Abdirahman (S) pga jäv 

Ej tjänstgörande ersättare 
Amani Loubani (S) §§190-200, §§202-224 
Sanna Axelsson (S) 
Anders Nilsson (S) 
John Eklöf (M) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Sadiye Altundal (V) 
Janne Grönholm (MP) 
Sara Wettergren (L) 

Övriga närvarande 
Carina Nilsson (S) (Kommunfullmäktiges ordförande) 
Sedat Arif (S) (Kommunalråd) 
Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Tomas Bärring (Chefsjurist) 
Pamela Lindqvist (Nämndsekreterare) 
Magdalena Bondeson (Sektionschef) 
Agnes Wemme (Nämndsekreterare) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
Nicklas Sjöqvist (Presschef) 
Anna Westerling (Ekonomidirektör) 
Luisa Hansson (Budgetchef) 
Per-Erik Ebbeståhl (Avdelningschef) 
Mats Holmström (Kommunikationsdirektör) 
Johanna Juhlin (HR-direktör) 
Micael Nord (Näringslivsdirektör) 
Henrik Loveby (Avdelningschef) 
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verksamheter 
§204 Skrivelse från kommunstyrelsen till regeringen om att anmälnings- och 

informationsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet 
§205 Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om 

att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet 

§206 Stadsrevisionens granskning av kommunstyrelsens arbete med målstyrning 
§207 Återrapportering av bifallen motion av Mohamed Yassin (MP) och Stefana 

Hoti (MP) om att utreda och införa en maxgräns på antal elever per 
kurator och skolpsykolog 

§208 Projektansökan till Europeiska Regionala utvecklingsfonden (ERUF) - 
Strategi för hållbar stadsutveckling – Klimat Malmö 

§209 Slutrapportering av arbetet med att möjliggöra upplåning via sociala 
obligationer 

§210 Avrop av medel för Öppna Malmö 
§211 Överföring av kommunbidrag från grundskolenämnden till fritidsnämnden 
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och vid extraordinära händelser 
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§ 190 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens 
sammanträde 16 augusti 

 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 16 augusti 2023. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK23203514 STK-2023-908-1  Inbjudan till samråd för Detaljplan för 

fastigheten Brandnävan 1 m.fl. i Videdal i Malmö (Dp 5786) 
• STK23203513 STK-2023-908-2  Planbeskrivning 
• STK23203512 STK-2023-908-3  Plankarta 
• STK23203398 STK-2023-896-1  Inbjudan till samråd för Planprogram för västra 

Flensburg i Södra Innerstaden i Malmö (Pp 6056) 
• STK23203396 STK-2023-896-2  Bilagor till planprogram 6056 för Västra 

Flensburg samråd 
• STK23203393 STK-2023-896-3  Stadsbyggnadsnämnden 230524 §145a 

Reservation (M+C) 
• STK23203392 STK-2023-896-4  Stadsbyggnadsnämnden 230524 §145b Särskilt 

yttrande (SD) 
• STK23203391 STK-2023-896-5  Stadsbyggnadsnämnden 230524 §145c Särskilt 

yttrande (C) 
• STK23203397 STK-2023-896-6  Planprogram för västra Flensburg i Södra 

Innerstaden i Malmö (Pp 6056) 
• STK23203395 STK-2023-896-7  Stadsbyggnadsnämnden 211125 §450a Särskilt 

yttrande (C) 
• STK23203394 STK-2023-896-8  Stadsbyggnadsnämnden 211125 §450b Särskilt 

yttrande (SD) 
• STK23203597 STK23203597  Cirkulär 23:27 Överenskommelse om 

uppräkning av särskilda ersättningar m.m. 2023 
• STK23203608 STK-2023-914-1  ÄDp 5851 Följebrev till samrådshandlingar 
• STK23203607 STK-2023-914-2  ÄDp 5851 Planbeskrivning Samråd.pdf" 
• STK23203691 STK23203691  Cirkulär 23:28 Tilläggsöverenskommelse till AB 

§ 13 mom. 5 
• STK23203692 STK23203692  Cirkulär 23:28  Bilaga Tilläggsöverenskommelse 

till AB § 13 mom. 5 
• STK23203693 STK23203693  Cirkulär 23:28 Bilaga Redogörelsetext 
• STK23203694 STK23203694  Cirkulär 23:29 Ändringar i PAN 20, Bilaga J och 

R till Allmänna bestämmelser (AB) angående dygnsvila samt förläggning av 
arbetstid 
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• STK23203695 STK23203695  Cirkulär 23:29  Bilaga PAN 20 Lön och 
anställningsvillkor för personlig assistent  och anhörigvårdare 

• STK23203696 STK23203696  Cirkulär 23:29  Bilaga J till Allmänna 
bestämmelser 

• STK23203697 STK23203697  Cirkulär 23:29 Bilaga R till Allmänna 
bestämmelser 

• STK23203698 STK23203698  Cirkulär 23:29  Bilaga Redogörelsetext 
• STK23203747 STK-2023-48-5.4  Protokoll från Ägarnämnd Malmö 2023-06-05 
• STK23204279 STK23204279  Cirkulär 23:30 Överenskommelse om ändringar 

och tillägg i Huvudöverenskommelse (HÖK), bilagan Allmänna bestämmelser § 13 
samt bilagan Specialbestämmelser för läkare 

• STK23204287 STK23204287  Cirkulär 23:30  Bilaga Överenskommelse om 
ändringar och tillägg i HÖK 20 OFR Läkare 

• STK23204291 STK23204291  Cirkulär 23:30  Bilaga Huvudöverenskommelse 
(HÖK) 20 OFR Läkare 

• STK23204295 STK23204295  Cirkulär 23:30  Bilaga Allmänna bestämmelser § 
13 

• STK23204297 STK23204297  Cirkulär 23:30  Bilaga Specialbestämmelser för 
läkare 

• STK23204298 STK23204298  Cirkulär 23:30  Bilaga Redogörelse för 
överenskommelse om ändringar och tillägg i HÖK,  bilagan AB § 13 samt bilagan 
Specialbestämmelser för läkare 

• STK23204299 STK23204299  Cirkulär 23:33 Preliminär LSS-utjämning för år 
2024 

• STK23203745 STK-2023-48-5.2  Uppföljning Kretsloppsplanen 2022 
• STK23204335 STK-2023-48-6.3  Protokoll från Förbundsstyrelsen 2023-06-15 
• STK23204336 STK-2023-48-6.4  Protokoll från Förbundsstyrelsen 2023-05-05 
• STK23204800 STK23204800  Cirkulär 23-31 Ägar- och ledningsprövning  nya 

och utökade krav för enskilda att bedriva fristående förskola 
• STK23205016 STK23205016  Cirkulär 23:34 Arbetsgivarens 

rehabiliteringsansvar 
• STK23205023 STK-2023-1035-2  Årsrapport externfinansierade projekt 2022 
• STK23205024 STK-2023-1035-1  Miljönämnden beslut 230620 § 109 med Särskilt 

yttrande (M) 
• STK23205231 STK23205231  Cirkulär 23:35 - Arbetsdomstolens dom 2023 nr 

32 om påstått brott mot Allmänna Bestämmelser § 11 
• STK23205229 STK-2023-48-7  Protokoll Förbundsfullmäktige VA SYD 2023-

06-22 
• STK23205885 STK-2023-67-8  Protokoll KCS 230811 
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§ 191 Redovisning av delegerade beslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 16 augusti 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap §§ 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas på delegation ska redovisas på nästkommande 
sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1 

Beslutsunderlag 
• Sammanställning delegationsbeslut KS 230816 
• Protokoll KSAU 2023-05-29 
• Protokoll KSAU 2023-06-05 
• Protokoll KSAU 2023-06-12 
• Protokoll KSAU 2023-06-19 
• Protokoll KSAU 2023-06-26 
• Delegationsbeslut 230627 om godkännande av gallring av pappersoriginal som 

skannas in i BAB Online 
• Förteckning över beslutsattestanter och ersättare juni 2023 Fv 102 

Kommunstyrelsen 
• Personalärenden – Nyanställningar mars – september 2023 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

Bilaga 1

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: 3 
 
Redovisning av delegerade beslut till kommunstyrelsens sammanträde 16 
augusti 

 
Kommunstyrelsen får vid sina sammanträden redovisat för sig de beslut som har tagits på 
delegation. 
 
På arbetsutskottets sammanträde 2023-06-26 under §§330-331 (STK-2022-985 respektive 
STK-2023-583) beviljade utskottet 400 000 kronor totalt till båda projekten, hälften vardera.  
 
Hade vi haft något att säga till om gällande ansökningarna hade vi inte beviljat 
ansökningarna ekonomiska medel. Då vi inte sitter i arbetsutskottet och har inte någon 
påverkansmöjlighet i dessa ärenden, påtalar vi detta i vårt särskilda yttrande. 

 
För Sverigedemokraterna Malmö 
 
 

  
Med instämmande av  

Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 
  
2023-08-16  

 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 192 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Kommissionens förslag till direktiv om styrkande och 
kommunikation om uttalade miljöpåståenden 

STK-2023-603 
 
Sammanfattning 
EU-kommissionen har lagt fram ett förslag på direktiv om styrkande och kommunikation 
om uttalade miljöpåståenden som skickats ut på remiss av Klimat- och 
näringslivsdepartementet. Syftet med direktivet är att underlätta för konsumenter att göra 
välgrundade val genom att erbjudas korrekta och tillförlitliga miljöpåståenden och 
miljömärkningar. Samtidigt ska direktivet motverka så kallad grönmålning och skydda 
seriösa näringsidkare genom att minska floran av miljömärkningar och säkerställa lika 
konkurrensvillkor på EU:s inre marknad. 
 
Förslaget har remitterats till miljönämnden som inkommit med yttrande. Miljönämnden 
ställer sig positiv till förslaget men önskar större tydlighet i vad som gäller för mikroföretag 
och hur märkningar ska kunna jämföras. Miljönämnden anser även att certifiering av social 
hållbarhet bör inkluderas i märkningarna. 
 
Stadskontoret föreslår att kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till Klimat- 
och näringslivsdepartementet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §340  med särskilt yttrande (M) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 

direktiv om styrkande och kommunikation om uttalade miljöpåståenden 
• Förslag till yttrande KSAU 230807 gällande kommissionens förslag till direktiv om 

styrkande och kommunikation om uttalade miljöpåståenden 
• Miljönämnden beslut 230620 § 116 med Särskilt yttrande (M) 
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• Remissvar från miljönämnden gällande kommissionens förslag till direktiv om 
styrkande och kommunikation om uttalade miljöpåståenden 

• Proposal for a Directive on Green Claims 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Kommissionens förslag till 

direktiv om styrkande och kommunikation om uttalade miljöpåståenden 
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Särskilt yttrande 

 

 

Bilaga 2

Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 4. Remiss från Klimat- och 
näringslivsdepartementet - Kommissionens förslag 
till direktiv om styrkande och kommunikation om 
uttalade miljöpåståenden 
Rapporten innehåller en kort information om pågående och avslutade externfinansierade 
projekt på miljöstrategiska avdelningen från perioden januari till december 2022.  

Att få externfinansiering till projekt är en förutsättning för att Malmö stad ska kunna jobba 
med miljömålen i Malmö stads miljöprogram.  

Projekten har bidragit med en total summa på 12 230 000 kr under 2022. För den 
miljöstrategiska avdelningen utgör dessa bidrag cirka 26% av avdelningens kostnader, vilket 
är en minskning jämfört med året innan.  

Minskningen av projektmedel beror såväl av att det fanns färre utlysningar att söka samt att 
konkurrensen av medel att söka har ökat.  

Att söka externfinansiering kräver stora insatser i form av arbetstid och andra kostnader. 
Malmö stad behöver bli bättre på att skala upp resultaten från projekten och att mäta 
effekterna av projekten.  

Moderaterna anser att det är riskabelt att lägga hela arbetet med miljöprogrammet på 
projektverksamhet. Malmös miljöarbete är för viktigt för att riskera att stagnera på grund av 
brist på medel. 

 

 
Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

  

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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§ 193 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär 
hantering av textil och textilavfall 

STK-2023-745 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag 
som syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG 
av den 19 november 2008. Direktivet handlar om avfall och om upphävande av vissa 
direktiv (avfallsdirektivet) som innebär att separat insamling ska införas för textilier. 
Promemorian innehåller också förslag om att vidta åtgärder för att förebygga 
avfallsgenerering för textilier. Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 
2025.  
 
I ärendets beredning har yttrande inhämtats från miljönämnden och tekniska nämnden, 
nämndernas synpunkter ligger till grund för förslag till yttrande. Sammanfattningsvis är 
bedömningen att det är positivt med ett införande av separat insamling av textilier, att 
återvinna textilier är bra för både klimat och miljö. Förslagen i promemorian bedöms bidra 
till att öka andelen avfall som hanteras cirkulärt.  
 
Förslaget är att godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 
och skickar yttrandet till Klimat- och näringslivsdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att stycket som behandlar punkterna 6.3 och 6.4 på sidan 2 i 
arbetsutskottets förslag till yttrande stryks ur yttrandet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 3. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) avser lämna in särskilt yttrande, bilaga 4. 
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Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
VA SYD 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §353 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 230807 gällande remiss från 

Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Miljönämnden beslut 230620 § med Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar från miljönämnden gällande remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Tekniska nämnden beslut 230614 § 133 
• Remissvar från tekniska nämnden gällande remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Yttrande från VA SYD gällande remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och 

textilavfall 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

Bilaga 3

Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-745 
 
Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulärhantering av 
textil och textilavfall 

 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag som 
syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv. Direktivet handlar 
om avfall och om upphävande av vissa direktiv (avfallsdirektivet) som innebär att separat 
insamling ska införas för textilier. Promemorian innehåller också förslag om att vidta 
åtgärder för att förebygga avfallsgenerering för textilier. 
 
I förslaget till yttrande står det även att man i lagtext bör införa skrivelser för att minska 
transportens klimatpåverkan. Som exempel anges att man bör ställa krav på fordonet och 
eventuellt fordonsbränslet och att aktören ska skicka de insamlade textilierna till närmsta 
anläggning. Vi Sverigedemokrater ser denna skrivelse som ett försök till detaljstyrning. Om 
fordonet inte uppfyller rekvisiten – vad händer med textilavfallet då? Att inte möjliggöra 
cirkulärhantering av textilierna på grund av fordonets typ eller bränslet är inte rätt väg att 
gå.  
 
Med anledning av ovanstående yrkade vi under mötet att stryka stycket gällande 6.3 och 
6.4 Krav på utsortering av textilavfall och krav på separat insamling av textilavfall. 

 
Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 
 
För Sverigedemokraterna Malmö 
 
 

  
Med instämmande av  

Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 
  
2023-08-16  

 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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   Vänsterpartiet                        Bilaga 4

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-08-16: Ärende 5. Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering 
av textil och textilavfall 
 
Vi instämmer i yttrandet då många viktiga synpunkter lyfts, särskilt den tydliga miljönytta 
som kan uppnås genom återvinning/återanvändning, att nya arbetstillfällen skapas, att 
många motiveras av återbruk/återvinning motiverar men det kräver närliggande 
insamlingspunkter och transportpåverkan måste till/från sorteringsanläggningarna måste 
minimeras, dvs det måste var lätt att göra rätt. 
 
Vi vill med detta särskilda yttrande understryka vikten av ett mer omfattande 
producentansvar, då omkring hälften av de plagg i världen, runt 100 miljarder, som 
produceras under ett år kastas. Vi måste stoppa den avfallskolonialism som de största 
modekedjorna i landet står för och den green washing som lurar kunderna att tror att de 
bidrar till något positivt när de lämnar in kläder till återvinning/återbruk. Vi ser det som ett 
stort framsteg att media börjat lyfta denna problematik. H&M samlade t.ex. under 2020 in 
motsvarande 94 miljoner t-tröjor, som framöver ska växa ytterligare och skickas till fattiga 
länder. Men ofta helt oanvändbara så som vinterjackor i ett tropiskt klimat. Eller som är 
trasigt eller fläckigt, i för stora storlekar eller av för dålig kvalitet. Pengar har flödat ut som 
följd, textilindustrin i dessa länder har slagits ut och tiotusentals jobb gått förlorade. Detta 
avfall hamnar ofta i havet och de först drabbade är havssköldpaddorna, som sedan urminnes 
tider har de tumlat ur vågorna och upp i sanden för att gräva ner sina ägg på stränderna där 
de en gång själva fötts. Men nu går det inte ens att gräva i sanden, då havsbotten är täckt av 
sjunkna plagg. Ett land som Nigeria har förbjudit import av second hand-kläder men det har 
bara lett till ökad smuggling från grannländerna. Detta måste stoppas! 
 
Malmö 2023-08-16 
Emma-Lina Johansson (V) Anders Skans (V)  
 

Med instämmande av 
Sadiye Altundal (V) 
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§ 194 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Energimarknadsinspektionens rapport Slutna distributionssystem 
och interna nät 

STK-2023-671 
 
Sammanfattning 
Klimat - och näringslivsdepartementet har översänt Energimarknadsinspektionens rapport 
Slutna distributionssystem och interna nät (Ei R2022:12) med inbjudan att inkomma med 
synpunkter. I rapporten lämnas flera förslag på ändringar i ellag respektive IKN-förordning 
med syftet att implementera EU:s elmarknadsdirektiv i svensk lagstiftning. Inom Malmö 
stad har ärendet remitterats till stadsbyggnadsnämnden och miljönämnden som har 
inkommit med yttranden. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att godkänna förslag till 
yttrande och skicka yttrandet till Klimat- och näringslivsdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och översänder yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Stadsbyggnadsnämnden 
Miljönämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §341 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Energimarknadsinspektionens rapport Slutna 
distributionssystem och interna nät 

• Förslag till yttrande KSAU 230807 remiss från Klimat- och 
näringslivsdepartementet - Slutna distributionssystem och interna nät 

• Miljönämnden beslut 230620 § 118 
• Remissvar från miljönämnden gällande Energimarknadsinspektionens rapport 

Slutna distributionssystem och interna nät 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230620 § 171 
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden gällande Energimarknadsinspektionens 

rapport Slutna distributionssystem och interna nät 
• Energimarknadsinspektionens rapport Slutna distributionssystem och interna nät,  

Ei R2022:12 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Energimarknadsinspektionens 

rapport Slutna distributionssystem och interna nät 
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§ 195 Remiss från Socialdepartementet - En registerlag för Myndigheten
för vård och omsorgsanalys 

STK-2023-642 

Sammanfattning 
Malmö stad har beretts möjlighet att yttra sig över rubricerad promemoria. Yttrandet ska ha 
kommit in till Socialdepartementet senast den 17 augusti 2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Socialdepartementet.

Beslutet skickas till
Socialdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §342
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss från Socialdepartementet - En registerlag

för Myndigheten för vård och omsorgsanalys
• Förslag till yttrande KSAU 230807 över remiss från Socialdepartementet - En

registerlag för myndigheten för vård och omsorgsanalys
• En registerlag för Myndigheten för vård- och omsorgsanalys
• Remiss från Socialdepartementet - En registerlag för Myndigheten för vård och

omsorgsanalys

17



§ 196 Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En
nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot barn 
(SOU 2022:70) 

STK-2023-621 

Sammanfattning 
Socialdepartementet har tagit fram ett förslag till en nationell strategi för att förebygga och 
bekämpa våld mot barn. Strategin slår fast den övergripande målsättningen att varje barn 
ska ha en uppväxt fri från våld och fem långsiktiga mål som anger riktningen för arbetet 
under den närmaste tioårsperioden. Arbetsmarknads- och socialnämnden, 
funktionsstödsnämnden och förskolenämnden har yttrat sig i ärendet. Nämnderna 
bedömer sammanfattningsvis att förslaget är ambitiöst och att det anlägger ett 
helhetsperspektiv men de har också synpunkter på bland annat genomförande, finansiering 
och den föreslagna strategins relation till annan reglering. Stadskontoret delar denna bild 
och har med utgångspunkt från nämndernas synpunkter tagit fram ett förslag till yttrande. 
Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner förslaget till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslaget till yttrande och skickar yttrandet till
Socialdepartementet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att översända arbetsmarknads- 
och socialnämndens yttrande till Socialdepartementet. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till
Socialdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §354
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss Socialdepartementet - En uppväxt fri

från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot barn
• Förslag till yttrande KSAU 230807 remiss Socialdepartementet - En uppväxt fri

från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot barn
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230622 § 181 med Reservation (V)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden gällande remiss från

Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att
förebygga och bekämpa våld mot barn

• Funktionsstödsnämnden beslut 230619 § 68
• Remissvar från funktionsstödsnämnden gällande remiss från Socialdepartementet -

En uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld
mot barn

• Förskolenämnden beslut 230614 § 87
• Remissvar från förskoleförvaltningen gällande remiss från Socialdepartementet - En

uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot
barn

• En uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld
mot barn (SOU 2022:70) volym 1

• En uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld
mot barn (SOU 2022:70 volym 2

• Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi
för att förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70)
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§ 197 Remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - En
säkrare tillgång till vattenreningskemikalier, DS 2023:09 

STK-2023-657 

Sammanfattning 
Malmö stad har av Landsbygds- och infrastrukturdepartementet remitterats utredningen 
En säkrare tillgång till vattenreningskemikalier (DS 2023:09). 

Utredningens uppdrag har varit att bedöma i vilken utsträckning befintlig lagstiftning kan 
användas för att styra fördelningen av nödvändiga kemikalier för rening av dricksvatten 
och avlopp. Vid behov ska utredningen analysera och lämna förslag på en 
författningsreglerad ordning. Denna ordning ska möjliggöra för staten att vid en 
bristsituation styra fördelningen av vattenreningskemikalier.  

Kommunerna är ytterst ansvariga för att säkerställa leveranser av allmänna vattentjänster 
under fredstida krissituationer, extraordinära händelser, höjd beredskap och krig. I detta 
ansvar ingår att säkerställa tillgång på nödvändiga kemikalier. Det kan uppstå situationer 
där brist uppstår och det blir nödvändigt att omfördela kemikalierna.  

Även om många kriser kan hanteras på frivillig väg anser utredningen att det finns ett 
behov av lagstiftning som möjliggör en tvingande omfördelning vid en allvarlig nationell 
brist på vattenreningskemikalier. De bristande möjligheterna till styrning är mest påtagliga 
vid vissa fredstida krissituationer som inte omfattas av andra lagar. Utredningen föreslår 
därför att en ny lag införs och att Livsmedelsverket bör utses till den ansvariga 
myndigheten för att pröva frågor enligt lagen. Förslaget innebär att det säkerställs att 
kemikalierna i första hand används till dricksvattenproduktion.  

Förslaget innebär inte några nya åligganden eller uppgifter för kommuner och att den 
kommunala finansieringsprincipen aktualiseras därför inte. Författningsändringarna 
förväntas träda i kraft 1 juli 2024. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet.

Beslutet skickas till
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §343
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Landsbygds- och infrastrukturdepartementet -

En säkrare tillgång till vattenreningskemikalier (DS 2023:09)
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• Förslag till yttrande KSAU 230807 Landsbygds- och infrastrukturdepartementet -
En säkrare tillgång till vattenreningskemikalier (DS 2023:09)

• En säkrare tillgång till vattenreningskemikalier Ds 2023_9
• Remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - En säkrare tillgång till

vattenreningskemikalier, DS 2023:09
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§ 198 Remiss från Justitiedepartementet - Skjutvapen och explosiva varor
- skärpta straff för de allvarligare brotten (Ds 2023:11)

STK-2023-711 

Sammanfattning 
Promemorian lyfter fram att antalet skjutningar och sprängningar ökat i Sverige på senare 
år. Händelserna kan till stor del härledas till konflikter mellan kriminella grupperingar. I 
syfte att markera allvaret i vissa brott som kriminella nätverk ägnar sig åt, samt ge 
rättsväsendet bättre möjlighet att bekämpa sådan kriminalitet, föreslås skärpta straff för de 
allvarligaste brotten som möjliggör skjutningar och sprängningar. Förslagen förväntas leda 
till att fler personer avtjänar längre straff, vilket även innefattar barn och unga från 15 år. 

Malmö stad har tidigare yttrat sig över Skärpta straff för brott i kriminella nätverk (SOU 
2021:68), STK 2021-1132 samt Slopad straffrabatt för unga myndiga (SOU 2018:85), STK-
2020-1083. 

Stadskontoret ställer sig i huvudsak bakom promemorians förslag. Det är konsekvent att 
straffskärpningen avgränsas till allvarligare brott. 

När det gäller barn och unga pekar den samlade forskningen på att tidiga insatser är 
nödvändiga för att motverka att ungdomar begår våldsbrott och att myndighetssamverkan 
och stöd från civilsamhället ger effekt. Alltför repressiva åtgärder riskerar att ha motsatt 
effekt och gruppen unga lagöverträdare mellan 15-21 år betraktas i andra sammanhang 
fortsatt som mer skyddsvärda än de som har fyllt 21 år. Med utgångspunkt från 
resonemanget i tidigare utredning om fördelarna att behålla en oförändrad rättsskipning för 
lagöverträdare mellan 15 och 17 år (jfr Slopad straffrabatt för unga myndiga, SOU 2018:85 
och riksdagens beslut, bet. 2021/22:JuU5), framstår därför nuvarande förslag om 
straffskärpningar som får genomslag även för denna åldersgrupp som tveksamt ur ett 
barnperspektiv. 

Den samlade forskningen visar att det finns ett behov av att arbeta långsiktigt och med 
tidiga insatser för att minska det grova våldet. Barnrättskommittén uppmanar i en 
rekommendation från februari 2023 bland annat Sverige att utarbeta en strategi för att 
förebygga ungdomsbrottslighet baserad på forskning om och analys av de bakomliggande 
orsakerna till barns inblandning i brottslighet, särskilt organiserad brottslighet, samt att 
aktivt främja icke-rättsliga åtgärder för barn som anklagas för brott och i möjligaste mån 
använda andra åtgärder än frihetsberövande. Barnrättskommitténs rekommendationer till 
Sverige, s. 13-14, om unga lagöverträdare (februari 2023). 

I Malmö stad arbetar man med ett pilotprojekt på individnivå som heter Trygga barnet, 
Projekt: Trygga barnet - Malmö stad (malmo.se). På universell nivå arbetar man sedan 2018 
med risk- och skyddsfaktorer för att skapa goda uppväxtvillkor för barn och unga i ett 
systematiskt trygghetsarbete benämnt Communities that care (CTC) i samverkan med 
förskola, skola, socialtjänst, polis, räddningstjänst, civilsamhälle, boende och näringsliv, 
Communities That Care (CTC) - Malmö stad (malmo.se). Malmö stad har även i samverkan 
med polisen och kriminalvården under flera år arbetat med Sluta skjut, som utgår från en 
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strategi för att minska och förebygga dödligt samt grovt våld bland kriminella grupperingar, 
Sluta skjut - Malmö stad (malmo.se). 

Sammantaget anser Stadskontoret att det saknas evidens som motiverar en straffskärpning 
för åldersgruppen 15–17-åringar. Mot bakgrund av risken att förslaget får motsatt effekt 
anser Stadskontoret att regeringen bör inhämta ett underlag som beskriver hur en 
straffskärpning väntas påverka risken för unga att begå brott samt återfalla i brott. Parallellt 
vore det önskvärt med ett resonemang om vilka resurser som är nödvändiga att lägga på 
arbetet med förebyggande insatser för att minska rekrytering till de kriminella gängen samt 
insatser för att försöka förmå och stödja dem som vill lämna gängen. 

Vid utdömande av påföljd för ungdomsbrott kommer socialtjänsten tvingas lägga ökade 
resurser på denna form av verkställighet. I enlighet med finansieringsprincipen menar 
Stadskontoret därför att det är nödvändigt att närmare utreda vilka ekonomiska 
konsekvenser som förslagen kan väntas leda till och därefter säkerställa att kommunerna 
kompenseras för dessa. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Justitiedepartementet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) lägger fram samma yrkande som i kommunstyrelsens arbetsutskott den 
14 augusti 2023 § 366, att kommunstyrelsen ska bifalla promemorians förslag, men med 
kompletteringen att förebyggande insatser är helt avgörande för att barn inte ska bli 
kriminella och riskera att drabbas av de föreslagna straffskärpningarna, med instämmande 
av Anton Sauer (C). 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på arbetsutskottet förslag. 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till stadskontorets ursprungliga förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in gemensam skriftlig reservation, bilaga 5. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
skriftlig reservation, bilaga 6. 

Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
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Beslutet skickas till
Justitiedepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230814 § 366 med reservation (M)
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 230814
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230814 Remiss från Justitiedepartementet Skjutvapen

och explosiva varor - skärpta straff för de allvarligaste brotten (Ds 2023:11)
• Förslag till yttrande KSAU 230814 Remiss från Justitiedepartementet Skjutvapen

och explosiva varor - skärpta straff för de allvarligast brotten (Ds 2023:11)
• Skjutvapen och explosiva varor - Skärpta straff för-de allvarligaste brotten Ds

2023:11
• Remiss från Justitiedepartementet - Skjutvapen och explosiva varor - skärpta straff

för de allvarligare brotten (Ds 2023:11)
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Reservation 

Bilaga 5
Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 10. Remiss från Justitiedepartementet – 
skjutvapen och explosiva varor – skärpta straff för 
de allvarligare brotten (Ds 2023:11) 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att förslaget till yttrande skulle avslås. 

För Moderaterna är det en självklarhet att Malmö stad bör ställa sig bakom promemorians 
förslag, även förslagen som avser skärpta straff för grovt kriminella unga människor. 

I en samhällsutveckling där 17-åringar skjuter ner andra människor med automatvapen är 
det förkastligt ur ett samhälls- och brottsofferperspektiv att dessa i dagsläget inte kan tilldelas 
adekvata straff. Det är välkommet att regeringen nu tar steg för att stärka 
brottsofferperspektivet i det svenska rättssamhället och samtidigt beklagligt att den styrande 
minoriteten inte mäktar med att ge sitt stöd till för samhället så här pass viktiga reformer. 

Däremot så delar Moderaterna och Centerpartiet helt stadskontorets uppfattning att det 
förebyggande arbetet är oerhört viktigt för att säkerställa att unga aldrig hamnar i kriminalitet. 
Många fler barn i Malmö måste få se sina föräldrar gå till jobbet, skolan kan inte användas 
som budgetregulator när pengarna är slut och Malmös socialdemokrater inte klarar av att 
göra politiska prioriteringar och förtroendet för socialtjänsten måste stärkas genom tidiga 
stödjande insatser som kan undvika tvångsåtgärder längre fram. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 6

Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-711 

Remiss från Justitiedepartementet - Skjutvapen och explosiva varor- skärpta 
straff för de allvarligare brotten (Ds 2023:11) 

Promemorian lyfter fram att antalet skjutningar och sprängningar ökat i Sverige på senare 
år. Händelserna kan till stor del härledas till konflikter mellan kriminella grupperingar. I syfte 
att markera allvaret i vissa brott som kriminella nätverk ägnar sig åt, samt ge rättsväsendet 
bättre möjlighet att bekämpa sådan kriminalitet, föreslås skärpta straff för de allvarligaste 
brotten som möjliggör skjutningar och sprängningar. Förslagen förväntas leda till att fler 
personer avtjänar längre straff, vilket även innefattar barn och unga från 15 år. 

Yttrandet beskriver hur Malmö stad ställer sig huvudsakligen bakom promemorians förslag, 
men ställer sig tveksam till förslaget att straffskärpningen även ska inkludera unga mellan 
15 och 17 år. 

Sverigedemokraterna anser att det är av stor vikt att unga lagöverträdare ska kunna beröras 
av den nya lagstiftningen. Förslagen medför strängare reaktioner gentemot lagöverträdare 
i åldrarna 18-20 såväl som 15-17 år. För den yngre åldersgruppen är detta oundvikliga 
följder av den strängare synen på innehav av vapen och explosiva varor. Det är motiverat 
utifrån den samhällsutveckling som har skett i samband med skjutningar och sprängningar, 
där kriminella använder sig, dessvärre, av yngre för dessa illdåd. Eftersom förslaget till 
yttrande ställer sig tveksamt till detta yrkade vi avslag på förslaget till beslut. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 199 Skrivelse till Finansminister Elisabeth Svantesson angående
statens ansvar för välfärdens finansiering 

STK-2023-945 

Sammanfattning 
Svensk välfärd befinner sig i en extraordinär ekonomisk kris. Med anledning av detta 
uppmanar kommunstyrelsen regeringen, i skrivelse, att ta initiativ till en indexering av de 
generella statsbidragen så att dessa automatiskt räknas upp varje år för att hålla jämna steg 
med prisökningar och den demografiska utvecklingen, för att trygga välfärdens finansiering 
på lång sikt och återupprätta statens ansvar för en likvärdig välfärd i hela landet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslag till skrivelse och skickar skrivelsen till
finansminister Elisabeth Svantesson.

2. Kommunstyrelsen erbjuder de fackliga organisationerna att ställa sig bakom
skrivelsen.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 
tillägget att erbjuda de fackliga organisationerna att ställa sig bakom skrivelsen. 

Helena Nanne (M) yrkar i första hand bifall till skrivelsen med följande tillägg: "Kommuner 
och regioner bär givetvis ett eget ansvar för att dämpa kostnadsutvecklingen i sina 
verksamheter. Mot bakgrund av detta vore det också lämpligt om en förändring av 
statsbidragens utformning också inkluderar krav på kommuner och regioner att årligen 
effektivisera sina verksamheter." I andra hand yrkas avslag på arbetsutskottets förslag. 

Anton Sauer (C) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar i första hand bifall till Helena Nannes (M) förstahandsyrkande 
och i andra hand avslag på arbetsutskottets förslag. 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkanden och bifall till 
Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
skriftlig reservation, bilaga 7. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in skriftlig reservation, bilaga 
8. 
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Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
skriftlig reservation, bilaga 9. 

Beslutet skickas till
Finansminister Elisabeth Svantesson 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230619 §325 med reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230619 Skrivelse till finansminister Elisabeth Svantesson

gällande statens ansvar för välfärdens finansiering
• Förslag till skrivelse till finansminister Elisabeth Svantesson gällande statens ansvar

för välfärdens finansiering
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Reservation 

Bilaga 7

Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 11. Skrivelse till Finansminister Elisabeth 
Svantesson angående statens ansvar för välfärdens 
finansiering 
Moderaterna yrkade att följande text skulle läggas till i skrivelsen: 

”Kommuner och regioner bär givetvis ett eget ansvar för att dämpa kostnadsutvecklingen i 
sina verksamheter. Mot bakgrund av detta vore det också lämpligt om en förändring av 
statsbidragens utformning också inkluderar krav på kommuner och regioner att årligen 
effektivisera sina verksamheter.” 

Det är mycket anmärkningsvärt att den styrande minoriteten varken är intresserade av bred 
politisk förankring eller att ta ansvar för hur skattebetalarnas pengar förvaltas. 

Däremot är det inte förvånande att Socialdemokraterna i Malmö fortsätter sin långa tradition 
av att hänfalla till att skylla sina egna misslyckanden på andra. Malmös svåra ekonomiska 
situation beror inte främst på storleken på de statsbidrag som Malmö fått, utan på 
Socialdemokraternas oförmåga. 

Under lång tid har Malmö lidit av massarbetslöshet vilket har lett till Sveriges i särklass 
högsta bidragskostnader. Att Socialdemokraterna de senaste åren valt att dölja detta med 
sysselsättningsåtgärder vars utformning är utdömd av forskning och beprövad erfarenhet ger 
förvisso bilden av en förbättring av bidragskostnaderna, men då kostnaden endast har 
överförts till en annan budgetpost innebär det ingen lindring av Malmö stads kostnadsbörda. 

På samma sätt har Socialdemokraterna misslyckats med att göra nödvändiga prioriteringar 
vilket har inneburit att Malmö stads personalkostnader de senaste 10 åren har ökat dubbel 
så mycket som befolkningsökningen. 

Detta är två exempel på anledningar till att Malmö stads ekonomi är ansträngd. Båda är 
direkta konsekvenser av Socialdemokraternas politik i Malmö och inte på olika regeringars 
beslut om statsbidrag. Mot denna bakgrund borde det vara lika självklart att visa att man är 
beredd att ta ansvar för effekterna av sin egen politik som att påpeka behovet av utökat 
statligt stöd. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

Med instämmande av 
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Reservation 

Bilaga 7

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Reservation

Kommunstyrelsen 16-08-2023 
Ärende 11: Skrivelse till Finansminister Elisabeth Svantesson angående statens ansvar 
för välfärdens finansiering STK-2023-945 

Centerpartiet förstår efterfrågan på ytterligare resurser till välfärden för att klara grunduppdraget i vår kommun. 
Däremot tror vi inte att en indexering av de generella statsbidragen kommer att vara en långsiktigt hållbar 
lösning, utan en extremt kostsam åtgärd som lämnar utrymme för kommuner att undvika rutinmässiga 
effektiviseringar av sin verksamhet liksom felprioriteringar.  

Det som hade däremot kunnat efterfrågas av staten är att lämna riktade stadsbidrag i sin helhet till förmån för 
generella statsbidrag till kommunal kärnverksamhet. Dock så är det viktigt att nämna att kommuner måste kunna 
anpassa sin verksamhet både när tiderna är bättre och sämre ekonomiskt.  

Malmö Stad har under allt för lång tid tillåtits att undvika att effektivisera sina verksamheter, vilket resulterar i 
chockerande nedskärningar nu när ekonomin är sämre. Effektiviseringar bör ske även när ekonomin är god i 
syfte att skapa en så bra verksamhet som möjligt samt att kontinuerligt utvärdera vad stadens resurser går till. Det 
ställer också krav på prioritering, en övning där vår kommun ligger smärtsamt efter. Det kommunala 
kärnuppdrag ska prioriteras, det vi som kommun gör utöver är utifrån förmåga och resurser.  

Centerpartiet yrkade avslag på förslaget till skrivelse, då vårt yrkande inte vann gehör inkommer vi med denna 
reservation.  

Anton Sauer (C)

Bilaga 8
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 9

 Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-945 

Skrivelse till Finansminister Elisabeth Svantesson angående statens ansvar för 
välfärdens finansiering  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. Malmö kommunstyrelse vill i en skrivelse till 
finansminister Elisabeth Svantesson (M) ha mer bidrag från staten för att finansiera välfärden. 
Anledningen, skriver kommunstyrelsen, är ökande kostnader på grund av Malmös 
demografiska utveckling samt pris- och löneökningar. 

Då inflationen är en drivande orsak vill Malmö kommunstyrelse att de generella statsbidragen 
indexeras så att de automatiskt räknas upp varje år. 

Vi menar att det varit önskvärt med indexerade statsbidrag, men att kommunstyret i Malmö 
samtidigt sticker ut. 

De har satt i system att skylla besparingskrav inom de egna kärnverksamheterna på 
regeringen. Men resurserna finns – problemet är att de inte når fram då det S-ledda 
kommunstyret år efter år fortsätter strö miljontals skattekronor på resultatlösa projekt och 
evenemang som inte hör till en kommuns ansvarsområden.  

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 
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§ 200 Sammanträdestider för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige
2024 

STK-2023-775 

Sammanfattning 
Förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen, kommunstyrelsens beredning och 
kommunfullmäktige avseende 2024 har tagits fram med hänsyn tagen till 
sammanträdestider för Sveriges Kommuner och Regioner samt förslag till 
sammanträdestider för Regionfullmäktige 2024. Avstämning har även gjorts avseende 
tidplan för budget- och uppföljningsprocessen samt kommuncentral samverkan i Malmö 
stad. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till sammanträdestider för
kommunfullmäktige 2024.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. Kommunstyrelsen godkänner förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen
och kommunstyrelsens beredning 2024 med undantag för kommunstyrelsens
föreslagna sammanträde den 8 maj 2024 och uppdrar åt kommunstyrelsens
arbetsutskott att utse en annan dag för sammanträdet i maj 2024.

Beslutsgång 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med undantag för 
kommunstyrelsens föreslagna sammanträde den 8 maj 2024. 

Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) föreslår i tilläggsyrkande till Emma-Lina 
Johanssons (V) förslag att kommunstyrelsens arbetsutskott ges i uppdrag att utse annan dag 
för kommunstyrelsens sammanträde i maj 2024. 

Ordföranden konstaterar att endast ett förslag till beslut föreligger och att 
kommunstyrelsen bifaller Emma-Lina Johanssons (V) yrkande med Katrin Stjernfeldt 
Jammehs (S) tillägg. 

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder och helägda bolag inom Malmö stad 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §344
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Sammanträdestider för kommunstyrelsen,
kommunstyrelsens beredning och kommunfullmäktige 2024

• Förslag på sammanträdestider för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2024
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§ 201 Återrapportering från Rädda Barnen och Röda Korset om bidrag för
samverkansresurser kopplat till områdesutveckling Lindängen och 
Söder för verksamhetsåret 2022 

STK-2021-1477 

Sammanfattning 
I detta ärende finns en återrapportering av hur Rädda Barnen och Röda Korset använt det 
projektbidrag kommunstyrelsen beviljade vid sitt sammanträde den 17 januari 2022, §23, 
för att finansiera delar av deras insatser för lokal utveckling på Lindängen. Bidraget var på 
912 800 kronor, varav 413 824 kronor till Röda Korset och 498 976 kronor till Rädda 
Barnen. 

Rädda Barnen och Röda Korset beviljades ytterligare ett bidrag av kommunstyrelsen, vid 
sammanträde den 19 december 2022, §156. Detta beslut medförde att Röda Korset fick 
ytterligare bidrag om 206 000 kronor för att täcka kostnader mellan september-december. 
Rädda Barnen använde egna medel för att täcka denna period. 

Pengarna skulle, enligt båda ansökningarna, användas för samordning av insatser som 
bidrar till Lindängen och Söder som en hälsofrämjande, trygg och aktiv stadsdel. Arbetet 
bygger vidare på tidigare engagemang med grund i de så kallade ”områdesprogrammen” 
som fanns i Malmö mellan 2010-2015. 

Stadskontoret har utrett förutsättningarna för att ingå ett Idéburet Offentligt Partnerskap 
(IOP) med Rädda Barnen och Röda Korset för Jämlik hälsa på Lindängen. Detta uppdrag 
behandlas i ärendet stk-2020-1375. 

Stadskontoret bedömer att bidraget använts i enlighet med vad som är beskrivet i ansökan 
och föreslår därför kommunstyrelsen att godkänna återrapporteringen och lägga den till 
handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen från Rädda Barnen och Röda
Korset avseende samverkansresurser kopplat till områdesutveckling Lindängen och
Söder för verksamhetsåret 2022 och lägger den till handlingarna.

Jäv 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Magnus Olsson (SD) yrkar avslag då han menar att underlaget inte är fullständigt. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna i 
skriftlig reservation, bilaga 10. 

Beslutet skickas till
Rädda Barnen, region syd 
Röda Korset, Malmökretsen 
Kulturnämnden 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230619 §320
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 220117 Ansökan från Rädda Barnen och Röda Korset

om bidrag för samverkansresurser för verksamhetsåret 2022
• Ansökan från Rädda Barnen och Röda Korset om bidrag för samverkansresurser

kopplat till områdesutveckling Lindängen och Söder 2022
• Rädda Barnens Stadgar 2018
• Rädda Barnens årsrapport 2019
• Verksamhetsberättelse 2020 Röda Korset
• Årsbokslut 20202  Röda Korset
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 10

Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2021-1477 

Återrapportering från Rädda Barnen och Röda Korset gällandebidrag för 
samverkansresurser kopplat till områdesutveckling Lindängen och Söder för 
verksamhetsåret 2022 

I detta ärende påstås det finnas en återrapportering av hur Rädda Barnen och Röda Korset 
använt det projektbidrag kommunstyrelsen beviljade vid sitt sammanträde den 17 januari 
2022, §23, för att finansiera delar av deras insatser för lokal utveckling på Lindängen. 
Bidraget var på 912 800 kronor, varav 413 824 kronor till Röda Korset och 498 976 kronor 
till Rädda Barnen. 

Sverigedemokraterna vill pålysa att underlaget i detta ärende utgörs av; årsbokslut för 2020, 
verksamhetsberättelse för 2020, årsrapport från 2019, stadgar från 2018 och en ansökan 
från Rädda Barnen och Röda Korset avseende år 2022. Vi kan därmed inte anse detta vara 
en återrapportering utifrån det underlag som har kommit till vår kännedom.  

Med anledning av ovanstående yrkade vi under sammanträdet avslag på förslaget till beslut. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 202 Återrapportering av verksamhetsstöd till Fryshuset 2022

STK-2023-575 

Sammanfattning 
Detta ärende innehåller en årsrapport från Fryshuset gällande det bidrag som 
kommunstyrelsen beslutade om 2019 för verksamheterna United Sisters, Barn till ensamma 
mammor samt Ungdomskultur (STK-2018-1234).  

Kommunstyrelsen beslutade om en inriktning att årligen, mellan åren 2019–2022, bidra 
med 2 000 000 kronor till Fryshuset. Kommunstyrelsen beslutade också att Fryshuset varje 
år skulle återkomma med en årsrapport, som ska utvärderas i samverkan mellan 
stadskontoret, arbetsmarknads- och socialförvaltningen, fritidsförvaltningen samt 
kulturförvaltningen.  

Stadskontoret gör, tillsammans med nämnda förvaltningar, bedömningen att Fryshuset 
använt medlen för 2022 på ett sätt som stämmer överens med deras ursprungliga ansökan. 

Stadskontoret föreslår därför kommunstyrelsen att godkänna årsrapporten för 2022 och 
lägga den till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten och lägger den till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna ett särskilt yttrande, bilaga 11. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna ett särskilt yttrande, bilaga 12. 

Beslutet skickas till
Fryshuset Malmö 
Kulturnämnden 
Fritidsnämnden 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §345 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Återrapportering av bidrag till Fryshuset 2022
• Fryshuset - Redovisning användning av bidrag 2022
• Fryshuset - Ekonomirapport 2022
• Fryshuset - Kompletterande information till ekonomisk redovisning 2022
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Särskilt yttrande 

Bilaga 11

Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 14. Återrapportering av verksamhetsstöd till 
Fryshusets verksamheter 
Moderaterna är mycket positiva till att vårt nämndinitiativ i kommunstyrelsen 
avseende granskning av Fryshusets verksamheter mynnar ut i ett besked från 
stadskontoret om att man kommer återkomma med förslag på reviderade riktlinjer för 
kommunstyrelsens bidragsgivning som syftar till att skärpa kontrollen av utbetalade 
medel. 

Moderaterna observerar att ett antal av de granskade projekten beviljats relativt stora 
bidrag samtidigt som utfallen av projekten verkar begränsad. Moderaterna vill därför 
understryka vikten av att de reviderade riktlinjerna måste präglas av utökad 
uppföljning och större krav på mätbara mål för de projekt som beviljas stöd. 

Malmöbornas pengar ska användas till vad de är avsedda för, exempelvis att stärka 
välfärdens kärna, främja egenförsörjning för Malmöborna, förbättra integrationen och 
sammanhållningen bland Malmöbor och att göra Malmö till en tryggare och bättre 
stad att leva i. 

Således är det mycket angeläget att det säkerställs att inga skattepengar betalas ut 
utan att det både före, under och efter genomförd verksamhet som beviljas stöd 
genomförs noggranna uppföljningar och kontroller av att Malmöborna får valuta för 
sina pengar. 

Det är välkommet att Malmö stad i denna fråga nu tar rygg på Moderaternas politik. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

39



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 12

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-575 

Återrapportering av verksamhetsstöd till Fryshuset 2022 

Detta ärende innehåller en årsrapport från Fryshuset gällande det bidrag som 
kommunstyrelsen beslutade om 2019 för verksamheterna United Sisters, Barn till 
ensammamammor samt Ungdomskultur (STK-2018-1234). Kommunstyrelsen beslutade om 
en inriktning att årligen, mellan åren 2019–2022, bidra med 2 000 000 kronor till Fryshuset. 
Kommunstyrelsen beslutade också att Fryshuset varje år skulle återkomma med en 
årsrapport, som ska utvärderas i samverkan mellanstadskontoret, arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen, fritidsförvaltningen samt kulturförvaltningen. 

Sverigedemokraterna välkomnar att verksamhetsstödet till Fryshuset återrapporteras. Det 
ska dock understrykas att det finns anledningar att ifrågasätta faktiska resultat av 
Fryshusets olika verksamheter. Det är viktigt att segregerade Malmöbor integreras och blir 
självförsörjande. Resurser som därmed skulle göra bättre nytta till insatser och 
verksamheter som främjar självförsörjningen och integrationen – på riktigt, behöver satsas 
där. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 203 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om granskning av Fryshusets
verksamheter 

STK-2023-226 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen gav i februari stadskontoret i uppdrag att följa upp Fryshusets 
verksamhet utifrån frågeställningar i ett nämndinitiativ från Helena Nanne (M). I 
föreliggande skrivelse redovisas den uppföljning som genomförts av revisionsfirman 
KPMG. Den avhopparverksamhet som Fryshuset bedriver i vissa kommuner och som 
kritiserades i media i början av året, har inte bedrivits i Malmö och omfattas därför inte av 
granskningen. 

Sammanfattningsvis konstaterar KPMG att Fryshuset uppfyller Malmö stads krav och 
villkor enligt beslut och styrdokument. Vid flertalet tillfällen, bland annat i protokoll från 
kommunstyrelsen från år 2020, 2021 och 2022 konstaterar stadskontoret att Fryshuset 
använt föregående års medel på ett ändamålsenligt sätt, varför man valt att föreslå fortsatt 
finansiering av verksamheten. Återrapportering, såväl som nyansökning av medel, har skett 
i enlighet med den frekvens som varit överenskommet. Den samlade bilden är att 
samarbetet mellan staden och Fryshuset fungerat väl, och att pengarna går till 
ändamålsenliga aktiviteter. 

KPMG menar dock att en tydligare kravställning, både vad gäller förväntade resultat och 
effekter samt av hur ekonomi och verksamhet redovisas, kan öka Malmö stads kontroll 
över hur beviljade bidrag nyttjas. Stadskontoret avser att under hösten 2023 återkomma till 
kommunstyrelsen med ett ärende rörande reviderade principer för kommunstyrelsens 
bidragsgivning till externa verksamhetsutövare där dessa synpunkter beaktas.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativet besvarat i och med den i ärendet
redovisade utredningen.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna särskilt yttrande, bilaga 13. 

Beslutet skickas till
Helena Nanne (M) 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen, Per-Erik Ebbeståhl 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §346 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om

granskning av Fryshusets verksamheter
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• Genomlysning av stiftelsen Fryshuset
• Beslut KSAU 230130 §51
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230206 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) -

Granskning av Fryshusets verksamheter
• Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) - Granskning av Fryshusets verksamheter
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Särskilt yttrande 

Bilaga 13

Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 14. Återrapportering av verksamhetsstöd till 
Fryshusets verksamheter 
Moderaterna är mycket positiva till att vårt nämndinitiativ i kommunstyrelsen 
avseende granskning av Fryshusets verksamheter mynnar ut i ett besked från 
stadskontoret om att man kommer återkomma med förslag på reviderade riktlinjer för 
kommunstyrelsens bidragsgivning som syftar till att skärpa kontrollen av utbetalade 
medel. 

Moderaterna observerar att ett antal av de granskade projekten beviljats relativt stora 
bidrag samtidigt som utfallen av projekten verkar begränsad. Moderaterna vill därför 
understryka vikten av att de reviderade riktlinjerna måste präglas av utökad 
uppföljning och större krav på mätbara mål för de projekt som beviljas stöd. 

Malmöbornas pengar ska användas till vad de är avsedda för, exempelvis att stärka 
välfärdens kärna, främja egenförsörjning för Malmöborna, förbättra integrationen och 
sammanhållningen bland Malmöbor och att göra Malmö till en tryggare och bättre 
stad att leva i. 

Således är det mycket angeläget att det säkerställs att inga skattepengar betalas ut 
utan att det både före, under och efter genomförd verksamhet som beviljas stöd 
genomförs noggranna uppföljningar och kontroller av att Malmöborna får valuta för 
sina pengar. 

Det är välkommet att Malmö stad i denna fråga nu tar rygg på Moderaternas politik. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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§ 204 Skrivelse från kommunstyrelsen till regeringen om att anmälnings- 
och informationsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet 

STK-2023-1124 

Sammanfattning 
Kommunledningen har tagit fram förslag till skrivelse i fråga om anmälningsplikt i 
kommunal verksamhet enligt Tidöavtalet och föreslår kommunstyrelsen att tillskriva 
regeringen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslag till skrivelse och skickar skrivelsen till
regeringen.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) lägger fram samma yrkande som i kommunstyrelsens arbetsutskott den 
14 augusti § 364 att förslaget ska avslås. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 14. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, 15. 

Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 16. 

Beslutet skickas till
Regeringen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230814 § 364 med reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230814 Skrivelse från kommunstyrelsen till regeringen

om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
• Kommunledningens förslag till skrivelse i fråga om att anmälnings- och

informationsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
• Skrivelse från kommunledningen till kommunstyrelsen
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Reservation 

Bilaga 14

Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 35. Skrivelse från kommunstyrelsen till 
regeringen om att anmälnings- och informationsplikt 
inte bör införas i kommunal verksamhet 
Moderaterna yrkade att förslaget till skrivelse skulle avslås. 

För det första så är agerandet från kommunledningen ett mycket beklagligt sätt att 
partipolitisera kommunstyrelsen som institution. Önskar Socialdemokraterna och övriga 
partier i den styrande minoriteten att bilda opinion i sakfrågor är det lämpligare att de gör 
detta med det egna partiet som avsändare. Det är dessutom en märklig hantering att skicka 
brev i kring en fråga där Malmö Stad kommer att vara en av remissinstanserna när 
utredningen är genomförd. Moderaterna beklagar att den styrande minoriteten väljer att 
runda Malmö stads ordinarie rutiner för att blidka Vänsterpartiet. 

Vidare utgör förslaget till skrivelse ett stort slag i luften. Redan i Tidöavtalet fastställs det att 
det kan finnas ömmande omständigheter där den kommande lagen ej kommer att vara 
tillämplig. Därtill rapporterar Ekot i Sveriges Radio 2023-08-15 att det kommande 
utredningsdirektivet kommer att fastslå att även om ingen yrkesgrupp på förhand helt 
kommer att undantas så ska de förslag som utredaren lägger fram vara i linje med rådande 
internationell rätt, exempelvis barnkonventionen.  

Den inriktning som regeringen har valt för arbetet med denna fråga är alltså att hitta kloka 
avvägningar mellan att det naturligtvis ska vara ett statligt huvudansvar att säkerställa 
effektiva återvändandeprocesser vid avslag på asylansökningar och att fortsätta upprätthålla 
internationell rätt samtidigt som det säkerställs att olika myndigheters agerande inte 
undergräver rättsstatens principer om att lagakraftvunna domar gäller och ska verkställas. Att 
i dessa avvägningar klokt avseende alla dessa värden samtidigt är avgörande för att 
upprätthålla såväl det allmänna rättsmedvetandet som förtroendet för det demokratiska 
systemet i Sverige. Den utredning som nu tillsätts är en ansats att motverka det allvarliga 
samhällsproblemet med ett växande skuggsamhället, som Malmö stad på grund av beslut 
genomdrivna av Socialdemokraterna understödjer genom att betala ut bidrag till människor 
som saknar rätt att vistas i landet. När utredningen är presenterad kan Malmö stad i 
remissomgången bidra till kloka avvägningar mellan alla dessa viktiga värden. Att mot denna 
bakgrund använda kommunstyrelsen för att framlägga svagt underbyggda partipolitiska 
inlägg är inte ansvarsfullt. 

Med anledning av ovan reserverar sig Moderaterna till förmån för eget yrkande. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 
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Reservation 

Bilaga 14

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 15

 Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-1124 

Skrivelse från kommunstyrelsen till regeringen om att anmälnings- och 
informationsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. I en skrivelse till regeringen begär 
kommunstyrelsen att personal inom exempelvis skola och socialtjänst inte omfattas av den i 
Tidöavtalet föreslagna anmälningsplikten. 

Denna innebär att personal som kommer i kontakt med personer som lever i Sverige illegalt 
ska informera Migrationsverket och Polismyndigheten om detta. 

Enligt Malmö kommunstyrelse har personer som lever i Sverige illegalt rätt till bland annat 
socialbidrag och undervisning. Mot bakgrund av detta menar de även att anmälningsplikten 
strider mot socialtjänstlagen och skollagen och riskerar dessutom medföra "etisk stress" för 
personalen. 

Anmälningsplikten måste till om vi på allvar ska kunna bryta upp det växande skuggsamhället. 
Vi betonar att Tidöavtalets förslag till anmälningsplikt först ska utredas och att denna 
utredning bland annat inkluderar just de saker som kommunstyrelsen tar upp i sin skrivelse. 

Det här är bara populism – ett slag i luften från vänsterstyret i Malmö. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 
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Särskilt Yttrande

Kommunstyrelsen 16-08-2023 
Ärende 35: Ändring av sammanträdestid för kommunstyrelsens beredning i november 
2023 STK-2023-1130 

Centerpartiet tror inte på ett ökat angiveri, utan ser risken att förslaget kommer att göda ett skuggsämhälle som i 
sin tur göder kriminalitet, inte bara för vuxna men även för barn och unga. Däremot ser vi värdet i att fler 
myndigheter ska kunna dela information med varann för ett mer effektivt arbete, exempelvis Polisen och 
Skatteverket. 

Centerpartiet anser också att vissa sektorer ska vara undantagna anmälningsplikt, exempelvis sjukvård och skola, 
och är skeptiska till att anmälningsplikten ska kombineras med ett straffvärde. Detta till skillnad från regeringen 
som öppnar upp för att lärare, sjuksköterskor och läkare vid kontakt med ett barn ska ha plikt att anmäla barn, 
unga och vuxna som lever papperslösa i Sverige. 

Svensk lag liksom internationella konventioner vi som land har signerat säger tydligt att alla barn har rätt till 
skolgång. Detta med motiveringen att papperslösa barn har rätt till skolgång och inte ska straffas för att deras 
föräldrar är i ett land de inte har rätt att stanna i. Barnen har trots allt inte tagit beslutet att stanna själva. Lärare 
utför myndighetsutövningar men är inte myndighetspersonal och ska inte underställa barnens rätt till den bästa 
möjliga skolgången till en plikt att anmäla det barn som står framför hen. Allt lärare gör är till för att stärka 
eleverna, det är grunden för deras arbetsetik och bör fortsätta vara det. Barn ska inte heller vara rädda för skolan 
och bemöta skolgången som en risk. 

Polisen behöver få ordentlig finansiering för att genomföra utvisningar. Att nu försöka tvinga skol- och 
vårdpersonal eller till och med bibliotekarier att agera informatörer är både ovärdigt och tar inte tag i 
grundproblemet. 

Anton Sauer (C)

Bilaga 16
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§ 205 Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans
(V) om att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i
kommunal verksamhet

STK-2023-893 

Sammanfattning 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) har inkommit med ett nämndinitiativ till 
kommunstyrelsen den 7 juni, om att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör 
införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, 
fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga, eller socialtjänsten. 
Stadskontoret framför i ärendet att frågan om anmälningsplikt skulle kunna få 
konsekvenser för de verksamheter i Malmö stad som bygger sitt arbete på tillit och 
förtroendefulla relationer med Malmöborna. Förslaget om att införa anmälningsplikt skulle 
också kunna innebära negativ påverkan på arbetsmiljön för Malmö stads medarbetare. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och
Anders Skans (V) om att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i
kommunal verksamhet besvarat med hänvisning till kommunstyrelsens beslut i §
204 den 16 augusti 2023.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Helena Nanne (M) lägger fram samma yrkande som i kommunstyrelsens arbetsutskott den 
14 augusti 2023 § 365 att avslå förslaget med hänvisning till att regeringen meddelat att 
frågan ska utredas och att det då är rimligt att ta del av utredningens slutsatser innan 
Malmö stad tar ställning. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna en 
skriftlig reservation, bilaga 17. 

Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutet skickas till
Emma-Lina Johansson (V) 
Anders Skans (V) 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230814 § 365 med muntlig reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230814 Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V)

och Anders Skans (V) anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
• Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om att

tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
• Beslut KS 230607 § 189 med reservation (SD)
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 17

 Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-893   

Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om att 
tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet, se ärende 35 och vår reservation. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 
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§ 206 Stadsrevisionens granskning av kommunstyrelsens arbete med
målstyrning 

STK-2023-666 

Sammanfattning 
Malmö stadsrevision har genomfört en fördjupad granskning av kommunstyrelsens arbete 
med målstyrning. Utifrån genomförd granskning är stadsrevisionens sammanvägda 
bedömning att kommunstyrelsen har tillämpat målstyrningsmodellen på övergripande nivå, 
men att det finns delar som behöver utvecklas vidare. De förändringar av 
målstyrningsmodellen som beslutades av kommunfullmäktige 2019 har enligt 
stadsrevisionen delvis implementerats. Vidare finns det enligt stadsrevisionen inte helt 
grund för den övergripande analysen av måluppfyllelse utifrån nämndernas och bolagens 
bedömning av bidragen till kommunfullmäktigemålen. Utifrån granskningens resultat 
lämnar stadsrevisionen åtta rekommendationer till kommunstyrelsen.  

Stadskontoret instämmer inte fullt ut i revisionens slutsats och rekommendationer. För 
flera rekommendationer saknas formella krav på att arbetet ska bedrivas på det sätt som 
revisionen föreslår. Kommunstyrelsens process för målstyrning utvecklas och förbättras 
kontinuerligt och under 2022 har arbetet intensifierats. Utvecklingsarbetet pågår under 
2023–2024 och innebär bland annat att modellen för målstyrning från 2019 revideras, att 
översyn sker av anvisningar till nämnder och styrelser gällande planering och uppföljning 
av verksamheten och att arbete sker för att tydligare integrera tvärsektoriella perspektiv i 
styrning och uppföljning.  

Kommunstyrelsens första yttrande till revisionen med anledningen av granskningen bifogas 
ärendet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade förslag
till yttrande och skickar yttrandet till revisorskollegiet.

Beslutsgång 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att sista meningen i yttrandet stryks samt att det i sista 
stycket skrivs till att kommunstyrelsen instämmer i den bedömning som som görs i punkt 
4.4.4 på sidan 30 i rapporten. 

Helena Nanne (M), Anton Sauer (C) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Emma-Lina 
Johanssons (V) yrkande. 

Sammanträdet ajourneras. 

Under överläggningen enas kommunstyrelsen om förslag från ordföranden att justera 
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yttrandet enligt följande: Sista meningen stryks och ny mening med följande lydelse infogas 
som näst sista mening i sista stycket: "Således kommer kommunstyrelsen att arbeta vidare 
för att uppfylla de rekommendationer stadsrevisionen lämnat under detta avsnitt." 

Beslutet skickas till
Revisorskollegiet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §347
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Stadsrevisionens granskning av

kommunstyrelsens arbete med målstyrning
• Förslag till yttrande KSAU 230807 över stadsrevisionens granskning av

kommunstyrelsens arbete med målstyrning
• Målstyrning Fördjupad granskning
• Granskning av målstyrning
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Särskilt Yttrande 

Bilaga 18

Kommunstyrelsen 16-08-2023 
Ärende 17: Stadsrevisionens granskning av kommunstyrelsens arbete med målstyrning 
STK-2023- 666 

Kommunstyrelsens arbete med målstyrning, är övergripande positiv, det gör både utvärdering och 
uppföljning mer träffsäker och effektiv. Dock så är det beklagande att sedan 2019, då 
målstyrningsmodellen antogs av kommunfullmäktige, har den bara delvis implementerats i nämnder 
och bolag. “ …Den sammanfattande bedömningen är att kommunstyrelsen har tillämpat målstyrningsmodellen på 
övergripande nivå men att det finns delar som behöver utvecklas vidare, som exempelvis tydlighet i anvisningar, och 
samverkan mellan nämnderna. Kommunstyrelsens övergripande bedömning av måluppfyllelse utifrån nämndernas och 
bolagens bedömning av bidragen till kommunfullmäktigemålen saknar transparens och träffsäkerhet”. 

Stadsrevisionen skriver även att "Kommunstyrelsen har dock inte rapporterat en sammanställning av hur nämnders 
och styrelsers bidrag till kommunfullmäktigemålen ska följas upp över mandatperioden till kommunfullmäktige vilket 
skulle ha gjorts i början av mandatperioden enligt målstyrningsmodellen. Kommunstyrelsen har dock inte rapporterat en 
sammanställning av hur nämnders och styrelsers bidrag till kommunfullmäktigemålen ska följas upp över mandatperioden 
till kommunfullmäktige vilket skulle ha gjorts i början av mandatperioden enligt målstyrningsmodellen”. Utan en tydlig 
plan för uppföljning av utsatta mål tappar målstyrningsmodellen momentum. Det är problematiskt inte 
enbart för att mål kan bli eftersatta eller inte uppnådda i förväntad tid, men även att detta inte uppdagas 
tidigt nog för åtgärder. Huruvida uppsatta mål inte nås väcker ju detta även frågan om insatser på 
berört område är träffsäkra eller effektiva, kontinuerlig uppföljning kan därmed även påvisa behov av 
ändrade insatser.  

Moderaterna och Centerpartiet hoppas att styrande partier tar till sig stadsrevisionens kritik samt snarast 
rapporterat en sammanställning av hur nämnder och styrelsers bidra till att nå utsatta mål ska 
rapporteras löpande.  

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 19

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-666 

Stadsrevisionens granskning av kommunstyrelsens arbete medmålstyrning 

Malmö stadsrevision har genomfört en fördjupad granskning av kommunstyrelsens arbete 
med målstyrning. Utifrån genomförd granskning är stadsrevisionens sammanvägda 
bedömning att kommunstyrelsen har tillämpat målstyrningsmodellen på övergripande nivå, 
men att det finns delar som behöver utvecklas vidare. Vidare finns det enligt 
stadsrevisionen inte helt grund för den övergripande analysen av måluppfyllelse utifrån 
nämndernas och bolagensbedömning av bidragen till kommunfullmäktigemålen. Utifrån 
granskningens resultat lämnar stadsrevisionen åtta rekommendationer till 
kommunstyrelsen.  

Förslaget till yttrande instämmer inte fullt ut i revisionens slutsats och rekommendationer. 
För flera rekommendationer saknas formella krav på att arbetet ska bedrivas på det sätt 
som revisionen föreslår.  

Vi vill påtala med detta särskilda yttrande att det kan vara av vikt att bedriva arbetet i 
enlighet med Stadsrevisionens granskning, även om det inte finns formella krav på att 
arbetet ska bedrivas så. Arbetssätt som är till gagn för Malmö är bra och bör införas, även 
om det inte finns formella krav. Att vidare arbeta med välunderbyggda utvärderingar och 
rapporteringar utifrån de målen som är satta är givetvis önskvärt. Kvalitetssäkringar av 
underlag skulle även kunna medföra förbättringspotential av nämndernas underlag. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 207 Återrapportering av bifallen motion av Mohamed Yassin (MP) och
Stefana Hoti (MP) om att utreda och införa en maxgräns på antal 
elever per kurator och skolpsykolog 

STK-2023-589 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 31 mars 2022 att bifalla en motion från Mohammed 
Yassin (MP) och Stefana Hoti (MP) om att uppdra åt grundskolenämnden och gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden att utreda och införa en maxgräns för antal elever per 
skolkurator och skolpsykolog. Nämnderna har nu återkommit med yttranden där det 
framgår att de uppdrar åt sina respektive förvaltningar att under mandatperioden införa en 
maxgräns för antal elever per skolkurator eller skolpsykolog i enlighet med Bättre 
möjligheter för elever att nå kunskapskraven – aktivt stöd- och elevhälsoarbete samt stärkt 
utbildning för elever med intellektuell funktionsnedsättning (SOU 2021:11). Detta innebär 
att en skolkurator får ansvara för högst 400 elever och en psykolog för högst 1 000 elever. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden lyfter även att detta kommer innebära en ökad 
kostnad för nämnden, vilken kan finansieras genom effektiviseringar i befintlig verksamhet 
eller genom en riktad satsning i form av kommunbidrag. 

Förslaget är att återrapporteringen godkänns. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Anton Sauer (C) yrkar att ärendet återremitteras till grundskolenämnden för komplettering 
med en plan innehållande ekonomiska konsekvenser.  

Helena Nanne (M) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Anton Sauers (C) yrkande. 

Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på förslag om återremiss. 

Anders Skans (V) yrkar kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

• att införa ett maxantal om 300 elever per kurator samt ett maxantal om 900 elever
per skolpsykolog på en huvudmannanivå.

• att inför en riktlinje innebärande att samtliga skolenheter ska eftersträva att införa
ett maxantal om 300 elever per kurator.

• samt att kommunfullmäktige tillför medel för att kunna genomföra detta
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Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
grundskolenämnden och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Anders 
Skans (V) förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Sköld (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot den del av 
beslutet som avser återremiss och avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 
20. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot den del av beslutet som 
avser återremiss till förmån för eget yrkande. 

Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot det slutliga beslutet 
och avser lämna in en skriftlig reservation, bilaga 21. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230626 §336
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230626 Återrapportering av bifallen motion av

Mohamed Yassin (MP) och Stefana Hoti (MP) om att utreda maxgräns på antal
elever per kurator och skolpsykolog

• Grundskolenämnden beslut 230322 § 44
• Remissvar från grundskolenämnden gällande återrapportering av bifallen motion

om att utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 230428  § 72
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden gällande återrapportering

av bifallen motion om att utreda och införa maxgräns på antal elever per kurator
och skolpsykolog

• Kommunfullmäktige beslut 220331 § 88
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Reservation 

Bilaga 20

Kommunstyrelsen 16-08-2023 
Ärende 18: Återrapportering av bifallen motion av Mohamed Yassin (MP) och Stefana 
Hoti (MP) om att utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator och 
skolpsykolog STK-2023-589 

I yttrandet från gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen är det tydligt vilka behov som finns för att 
motionens förslag ska uppfyllas: “Malmö stads och därmed även gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ekonomi förväntas 
bli ytterligare ansträngd under mandatperioden. Förutom denna ekonomiska situation bygger nämnden två nya skolor 2024 som 
kommer kräva resursallokering. Utifrån ovanstående resonemang innebär det att nämnden kan konstatera att en utökning av 
antalet skolpsykologer kommer att innebära en utökad kostnad och därmed behov av effektivisering gällande andra kostnadsposter 
inom verksamheten. Ett annat alternativ för finansiering är en riktad satsning från kommunstyrelsen i kommunbidrag”. 

Grundskolenämnden ger dock inte ett svar med samma tydlighet, som kan användas som grund för framtida 
budget. I och med att genomförde med all tydlighet blir svårt att genomföra inom befintlig budgetram yrkar 
Moderaterna och Centerpartiet att ärendet skulle återremitteras till grundskolenämnden med följande 
återremissgrund:  

Att grundskolenämnden ska förtydliga en plan för införande som också belyser de ekonomiska behoven för verkställande av en 
maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog.  

Då vårt yrkande inte vann gehör inkommer vi med denna reservation. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Vänsterpartiet 
Bilaga 21

Reservation 
Kommunstyrelsen 2023-08-16: Ärende 18. Återrapportering av bifallen motion av Mohamed Yassin (MP) och 
Stefana Hoti (MP) om att utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog 

Vänsterpartiet delar nämndernas uppfattning om att det är positivt att införa en maxgräns 
för antal elever per kurator och skolpsykolog, eftersom den psykiska ohälsan bland barn och 
unga är ett växande samhällsproblem. Förslaget är att införa en maxgräns om 400 elever per 
kurator och 1 000 elever per skolpsykolog på huvudmannanivå. Det framgår att 
verksamheten i stort sett redan uppfyller dessa mål. Samtidigt larmar fackförbundet SSR om 
att tillgången till elevhälsa och skolkuratorer är mycket varierande mellan stadens skolor. 
Vänsterpartiets uppfattning är att det behövs ytterligare resurser för att säkra att tillgången 
till kuratorer möjliggör att leva upp till de krav som lagstiftningen ställer. Av förvaltningens 
utredning framgår att fem gymnasieskolor i nuläget överstiger maxantalet 400 elever per 
kurator, varav flera skolor har så många som 600 - 700 elever per kurator. Kostanden för att 
införa ett maxantal om 300 elever per kurator på varje skolenhet motsvarar totalt åtta 
heltidstjänster - för förvaltningens samtliga gymnasieskolor. Vad gäller att införa ett 
maxantal elever om 900 per skolpsykolog motsvarar en kostnad för två heltidstjänster på 
huvudmannanivå. Vänsterpartiet har förståelse för att ekonomin är ansträngd, men anser 
att kostnaderna är rimliga i förhållande till att konkret förbättra öka tillgången till elevhälsa. 

Vänsterpartiet yrkar att det ska införas ett maxantal om 300 elever per kurator samt ett 
maxantal om 900 elever per skolpsykolog på huvudmannanivå samt att nämnden skulle 
införa en riktlinje innebärande att samtliga skolenheter ska eftersträva att införa ett 
maxantal om 300 elever per kurator, samt att kommunfullmäktige tillför medel för att kunna 
genomföra detta. 

Det förslag röstades ner. Vänsterpartiet reserverar sig därför mot beslutet att inte bifalla 
våra yrkanden. 

Malmö 2023-08-16 
Emma-Lina Johansson (V) Anders Skans (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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§ 208 Projektansökan till Europeiska Regionala utvecklingsfonden (ERUF)
- Strategi för hållbar stadsutveckling – Klimat Malmö

STK-2023-1038 

Sammanfattning 
En ny typ av utlysning inom regionalfondsprogrammet har startat och hanteras av 
Tillväxtverket. En framtagen lokal strategi för hållbar utveckling är en förutsättning för att 
ta del av finansieringen i den nya programperioden 2023–2029. Malmö stad planerar att 
ansöka om medverkan inom programmet och har tagit fram en Strategi för hållbar 
stadsutveckling med fokus på Malmös målsättningar i klimatarbetet. Om strategin beviljas 
medel kommer dessa utlysas av Tillväxtverket i överenskommelse med Malmö stad. Malmö 
stad sätter på så sätt prioriteringarna för användandet av dessa medel.  

Då miljönämnden redan fattat beslut om godkännande av ansökan gör stadskontoret 
bedömningen att kommunstyrelsen endast behöver lägga informationen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 22. 

Beslutet skickas till
Miljönämnden 
Stadskontoret, Omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §352
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Projektansökan till Europeiska Regionala

utvecklingsfonden (ERUF) - Strategi för hållbar stadsutveckling – Klimat Malmö
• Tjänsteskrivelse från miljöförvaltningen
• Miljönämnden beslut 230620 § 110
• Klimatarbete Malmö -  Strategi för hållbar stadsutveckling - Klimatarbete Malmö
• Klimatarbete Malmö - Strategi för hållbar stadsutveckling - Slutrapport
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 22

 Särskilt Yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-1038 

Projektansökan till Europeiska Regionala utvecklingsfonden (ERUF) - Strategi 
för hållbar stadsutveckling – Klimat Malmö  

Sverigedemokraterna menar att några av insatserna är intressanta och viktiga för vår 
gemensamma framtid. Samtidigt ligger vi i topp vad gäller satsningar på miljö och klimat, 
medan större städer och nationer knappt gör något. Vår viktigaste insats borde vara att utbilda 
och bistå andra länder med teknikutveckling. Vi är mindre positiva till;  

Till exempel utveckling av mikromobilitetshubbar för allmänheten eller på fastighets-, 
grannskap-s eller arbetsplatsnivå; utveckling av integrerade betalsystem för mikromobilitet 
och kollektivtrafiken; co-designinitiativ för ökat brukarinflytande; innovativt 
kommunikationsarbete; regionala samarbete med andra kommuner och aktörer. 

I tider av kris och krig kan vi inte fullt ut lita på att den här typen av system fungerar. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 
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§ 209 Slutrapportering av arbetet med att möjliggöra upplåning via sociala
obligationer 

STK-2023-90 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 19 mars 2020 att låta kommunstyrelsen genomföra 
nödvändiga åtgärder för att möjliggöra upplåning via sociala obligationer. Denna 
slutrapportering syftar till att redogöra för det arbete som har genomförts för att möjliggöra 
upplåning via sociala obligationer 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige lägger slutrapportering av arbetet med att möjliggöra
upplåning via sociala obligationer till handlingarna.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230619 §321
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230619 Slutrapportering av arbetet med att möjliggöra

upplåning via sociala obligationer
• Evaluation Social Bond Framework
• Evaluation City of Malmö Social Bond Framework - Second-Party Opinion
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§ 210 Avrop av medel för Öppna Malmö

STK-2023-821 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har gett stadskontoret i uppdrag (2020-04-15 § 124) att utveckla stadens 
arbete mot diskriminering och antisemitism. Uppdraget finansieras inom 
kommunstyrelsens befintliga ram mot diskriminering och för en öppen stad. Delar av 
arbetet bedrivs idag inom ramen för konceptet Öppna Malmö, som drivs av 
kulturnämnden med hjälp av en förvaltnings-övergripande styrgrupp. 

Under 2023 genomförs och planeras en lång rad aktiviteter inom ramen för Öppna Malmö. 
Sammantaget planerar kulturförvaltningen genom styrgruppen för Öppna Malmö insatser 
som bedöms kosta 5 000 000 kronor under 2023. Förslaget är att dessa medel överförs från 
kommunstyrelsen anslag till förfogande. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar kulturnämnden 5 000 000 kronor för arbetet med
Öppna Malmö med finansiering ur kommunstyrelsen anslag till förfogande.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att bifall till arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 23. 

Beslutet skickas till
Kulturnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 299
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Avrop av medel för Öppna Malmö 2023
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 23

 Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-821 

Avrop av medel för Öppna Malmö 

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. Malmös styre gör ständigt och 
återkommande dåliga och slösaktiga prioriteringar. Samma styre gnäller sen även på 
regeringen och vill få mer bidrag från staten. Öppna Malmö är ett av många exempel där vi 
inte vill bevilja skattemedel utan istället satsa, i det här fallet, 5 miljoner på välfärden.  

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 
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§ 211 Överföring av kommunbidrag från grundskolenämnden till
fritidsnämnden 

STK-2023-754 

Sammanfattning 
Fritidsnämnden och grundskolenämnden har gemensamt föreslagit kommunstyrelsen att 
besluta om en överföring av kommunbidrag för finansiering av fritidsnämndens andel av 
driftkostnaderna för Riseberga gymnastikhall. Den föreslagna överföringen uppgår till 
1 900 000 kronor från grundskolenämnden till fritidsnämnden från och med 2023. 
Riseberga gymnastikhall beaktades inte vid en tidigare genomförd kommunbidragsväxling 
med anledning av att den var under renovering. Stadskontoret bedömer att det är lämpligt 
att kommunbidraget justeras i enlighet med nämndernas förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen överför kommunbidrag på 1 900 000 kronor för finansiering av
fritidsnämndens andel av driftkostnaderna för Riseberga gymnastikhall från
grundskolenämnden till fritidsnämnden från och med 2023.

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden 
Grundskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230626 §335
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230626 Överföring av kommunbidrag från

grundskolenämnden till fritidsnämnden
• Fritidsnämnden beslut 230426 § 51
• Tjänsteskrivelse från fritidsförvaltningen
• Grundskolenämnden beslut 230426 § 58
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§ 212 Uppföljning av visselblåsarärenden 2023

STK-2023-52 

Sammanfattning 
Visselblåsarfunktionen infördes i Malmö stad den 1 juli 2022. Den är tillämplig för alla 
förvaltningar och helägda bolag.  

En uppföljning av visselblåsarfunktionen och dess förmåga att hantera ärenden ska göras 
årligen i enlighet med de av kommunstyrelsen beslutade riktlinjerna (STK-2022-455). Den 
interna mottagningsfunktionen lämnar här över en redogörelse för ärendehanteringen, 
vidtagna åtgärder i de ärenden som har bedömts falla in under visselblåsarlagen (2021:890) 
samt en bedömning av risker i funktionen till kommunstyrelsen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Uppföljning av funktionaliteten i
visselblåsar-funktionen 1 juli 2022 – 30 juni 2023.?

2. Kommunstyrelsen godkänner återrapportering av uppföljningsärenden i
visselblåsar-funktionen 1 juli 2022 – 30 juni 2023.

3. Kommunstyrelsen godkänner riskanalys visselblåsarfunktionen 2022.

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder 
MKB Fastighets AB 
Malmö kommuns parkeringsaktiebolag 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen, intern kontroll 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §348
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Uppföljning av visselblåsarärenden 1 juli 2022 -

30 juni 2023
• Uppföljning av funktionaliteten i visselblåsarfunktionen 1 juli 2022 - 30 juni 2023
• Statistik - återrapportering visselblåsarärenden 2022-07-01 - 2023-06-30
• Riskanalys visselblåsarfunktionen 2022

67



§ 213 Rapport 2022- Malmö stads projektplattform Etablera fler snabbare

STK-2023-815 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 29 februari 2016 att godkänna inriktning och organisation 
för projektplattformen Etablera fler snabbare. Plattformen syftade till att samordna Malmö 
stad-ägda projekt med finansiering från Europeiska socialfonden eller Europeiska regionala 
utvecklingsfonden, med fokus på att etablera fler Malmöbor snabbare, på arbets- och 
bostadsmarknad.  

Stadskontoret har tagit fram rapport för perioden januari 2022 - december 2022 vilken är 
den sista i raden från arbetet i den gemensamma projektplattformen som nu upphört. 
Projekten som ingår i denna rapport är Wisdome Innovation, Case Sofielund 2030 samt 
Tillväxt MalmöLundregionen. Total budgetsumma för samtliga projekt är drygt 93 800 000 
kronor varav cirka 50 % utgörs av finansiellt stöd från strukturfonderna.  

Stadskontoret föreslår att kommunstyrelsen lägger Rapport 2022-Malmö stads 
projektplattform Etablera fler snabbare, till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger Rapport för 2022 om Malmö stads projektplattform
Etablera fler snabbare till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 24. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 25. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Miljöförvaltningen 
Kulturförvaltningen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §349 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Rapport 2022-Malmö stads projektplattform

Etablera fler snabbare
• Rapport 2022 - Malmö stads projektplattform Etablera fler snabbare
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Särskilt yttrande 

Bilaga 24
Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 24. Rapport 2022-Malmö stads 
projektplattform Etablera fler snabbare 
Att fler Malmöbor blir självförsörjande och kan stå på egna ben på såväl arbets- som 
bostadsmarknaden är två av de enskilt viktigaste faktorerna för att skapa ett tryggt Malmö 
som håller ihop. 

Moderaterna vill därför se en ambitiös politik i Malmö där tydligt kravställande kombineras 
med omfattande stödåtgärder där Malmöbor som idag är beroende av det allmänna för sin 
försörjning och uppehälle ges bästa möjliga förutsättningar att så fort som möjligt kunna stå 
på egna ben. 

Mot den bakgrund är såväl projekten som utvärderingen till stor del en besvikelse. Även om 
goda insatser har gjorts är det uppenbart att för stort fokus har legat på annat än att få 
människor i arbete och därmed möjliggöra att de försörjer sig själva och på egen hand kan 
hävda sig på bostadsmarknaden. 

Detta är till stor del konsekvensen av ett politiskt ledningsproblem. När Malmö har ett politiskt 
styre som inte prioriterar arbetslinjen sipprar detta ner i organisationen och konsekvensen 
blir att man missar målet. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

69
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Bilaga 25

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-815 

Rapport 2022- Malmö stads projektplattform Etablera fler snabbare 

Kommunstyrelsen beslutade den 29 februari 2016 att godkänna inriktning och organisation 
för projektplattformen Etablera fler snabbare. Plattformen syftade till att samordna 
Malmöstad-ägda projekt med finansiering från Europeiska socialfonden eller Europeiska 
regionala utvecklingsfonden, med fokus på att etablera fler Malmöbor snabbare, på arbets- 
och bostadsmarknad. Projekten som ingår i denna rapport är Wisdome Innovation, Case 
Sofielund 2030 samt Tillväxt Malmö Lundregionen. Total budgetsumma för samtliga projekt 
är drygt 93 800 000 kronor varav cirka 50 % utgörs av finansiellt stöd från strukturfonderna. 

Sverigedemokraterna ser det som vitalt att Malmöborna som är arbetsföra faktiskt arbetar 
och blir självförsörjande. Dessa olika projekt går absolut att ifrågasätta. Total budgetsumma 
för samtliga tre projekt motsvarar 93 757 353 SEK varav cirka 50 % utgörs av finansiellt stöd 
från strukturfonderna. Vad har detta rent krasst gett Malmöborna? Har fler blivit 
etablerade, mot en kostnad som ligger på närmre 47 miljoner kronor från Malmö stads sida, 
med extra personella och administrativa resurser? Det är tydligt att Malmö stad och styret 
måste konkretisera det självklara – att få fler Malmöbor etablerade och i arbete – renodla 
arbetet och satsa på insatserna som faktiskt gör skillnad. 

Sverigedemokraterna ser hellre att resurserna omfördelas till projekt som faktiskt ger 
avkastning. Även om vissa av insatserna må ha ett mervärde för vissa grupper så måste 
Malmös styre prioritera om och prioritera rätt. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 214 Kartläggning av hemlöshet och insatser för hemlösa 2022 samt
Malmö stads kostnader för hemlöshet 

STK-2023-618 

Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och socialnämnden genomför årligen en kartläggning av hemlösheten i 
Malmö stad. Hemlöshetskartläggningen 2022 visar att hemlösheten bland både vuxna och 
barn fortsätter att minska. Antalet vuxna i hemlöshet har i jämförelse med föregående år 
minskat från 1 897 till 1 381, och antalet barn har minskat från 675 till 401. Minskningen 
beror till stor del på ett minskat antal hushåll som bor i lägenheter med kommunala 
andrahandskontrakt.  

Rapporten Malmö stads kostnader för hemlöshet 2022 visar att de direkta kostnaderna för 
boenden minskat under perioden 2018–2022, från 567 000 000 kronor till 262 000 000 
kronor. Nedbrutet på boendeform framgår att kostnaderna för alla tre boendeformer 
lägenhet, dygnsboende samt hotell, vandrarhem eller liknande minskat.  

Även om årets kartläggning visar att hemlösheten fortsätter att minska finns det 
fortfarande ett stort antal vuxna och barn som lever i hemlöshet i Malmö. Stadskontoret 
bedömer att stadens samlade arbete med att motverka och minska hemlöshet även 
fortsättningsvis är ett viktigt område, då det har stor betydelse ur såväl ett socialt som 
ekonomiskt perspektiv.  

Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner redovisningen av Kartläggning av hemlöshet 
och insatser för hemlösa 2022 samt Malmö stads kostnader för hemlöshet 2022 och lägger 
rapporterna till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av Kartläggning av hemlöshet och
insatser för hemlösa 2022 och lägger rapporten till handlingarna.

2. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av Malmö stads kostnader för
hemlöshet 2022 och lägger rapporten till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 26. 

Magnus Olsson (SD) och Axel Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 27. 

Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 
28. 
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Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §350 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Kartläggning av hemlöshet och insatser för

hemlösa 2022 samt Malmö stads kostnader för hemlöshet
• Rapport - Kartläggning av hemlöshet och insatser för hemlösa 2022
• Rapport - Malmö stads kostnader för hemlöshet 2022
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230330 § 90 med Särskilt yttrande (M)

och (SD)
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Särskilt Yttrande 

Bilaga 26
Kommunstyrelsen 2023-08-16 
Ärende 25. Kartläggning av hemlöshet och insatser 
för hemlösa 2022 samt Malmö stads kostnader för 
hemlöshet  
Årets hemlöshetskartläggning redogör tydligt hur den av förvaltningen beslutade 
vägledningen från 2019 fortsättningsvis ger positiva resultat i form av minskat antal hemlösa. 
Däremot behöver mer göras för den gruppen som anses vara strukturellt hemlösa. 
Kartläggningen lyfter att hemlösa personer som har hemmavarande barn uppgår till 90% 
som är strukturellt hemlösa, det vill säga att de inte har någon känd individuell problematik i 
form av missbruk eller psykisk ohälsa. 

Kombinationen av hårdare krav och rätt stöd är viktigt för denna grupp så att fler kommer i 
arbete och har möjlighet att på egen hand ordna en bostad och kunna etablera sig på 
bostadsmarknaden. Vi kan konstatera att denna hemlöshetskartläggning, i likhet med 
tidigare kartläggningar sedan 2019, utgör ett starkt stöd för vår politiska linje. Vi ser fram 
emot att tillämpa samma principer efter ett maktskifte och säkerställa att den resan som 
många av stadens hemlösa har fått göra också ska kunna bli verklighet även för arbetslösa 
Malmöbor. 

Däremot måste mer göras för personer som utsatts för våld i nära relationer. Av de 400 barn 
som idag är hemlösa i Malmö kommer 20 procent av dem från familjer där de själva eller 
deras förälder, oftast mamman, har utsatts för våld. Det system där våldsutsatta ges förtur i 
bostadskön som efter motion från Moderaterna beslutats av kommunfullmäktige måste 
snarast komma på plats, det är inte värdigt att våldsutsatta riskerar hemlöshet när de lämnar 
sitt skyddade boende. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Särskilt Yttrande 

Bilaga 26
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 27

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-618 

Kartläggning av hemlöshet och insatser för hemlösa 2022 samt Malmö stads 
kostnader för hemlöshet 

Arbetsmarknads- och socialnämnden genomför årligen en kartläggning av hemlösheten i 
Malmö stad. Hemlöshetskartläggningen 2022 visar att hemlösheten bland både vuxna och 
barn fortsätter att minska. Antalet vuxna i hemlöshet har i jämförelse med föregående år 
minskat från 1 897 till 1 381, och antalet barn har minskat från 675 till 401. Minskningen 
beror till stor del på ett minskat antal hushåll som bor i lägenheter med kommunala 
andrahandskontrakt. 

Hemlöshetskartläggningen för i år menar att det har skett en total minskning med 516 
personer (27%) av hemlösa till 1381 personer. Barnen i hemlöshet, menar rapporten, har 
minskat med 234 barn (37%) till totalt 401 barn. Minskningen av andelen vuxna beror främst 
på ett övertag från andrahandskontrakt till förstahandskontrakt (-277 personer). Det 
konstateras också att den minskade asylinvandringen till Malmö har lett till att inte lika 
många är hemlösa.  

I tabellen för den huvudsakligen problematiken framgår det att 310 inte har någon känd 
problematik, medan andra har problem med missbruk eller psykiska besvär. De som faller 
inom de senare grupperna måste givetvis få stöd för att komma till bukt med detta för att 
kunna ta sig ur hemlöshet. För den första gruppen måste det vara tydligt och rakt med 
kravställningar. 878 av de hemlösa hade försörjningsstöd som inkomstkälla, vilket är en 
överväldigande majoritet. Att lyckas få dessa i ett reguljärt arbete som på sikt leder till en 
bostad ur hemlösheten är av mycket stor vikt. Vi vill framhålla att det inte råder någon brist 
på hyreslägenheter med hyresnivåer som hushåll med låga inkomster kan efterfråga. Vi 
måste attrahera fler människor till Malmö som arbetar för sin egenförsörjning och kan 
betala för sitt hushåll. Det ska även påtalas att kostnaderna för hemlösheten har ökat, 
medan hemlösheten har minskat. Billigare åtgärder är därmed på sin plats. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 
 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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Vänsterpartiet 

Bilaga 28

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-08-16: Ärende 25. Kartläggning av hemlöshet och insatser för hemlösa 2022 samt 
Malmö stads kostnader för hemlöshet 

Vänsterpartiet tycker att det är bra att socialtjänsten kartlägger hemlösheten i Malmö. Vi vill 
göra samma påpekanden som de civilsamhällesorganisationer som arbetar med frågan. 
Hemlöshetskartläggningen visar enbart vilka ärenden som socialtjänsten arbetar med, inte 
den faktiska hemlösheten i Malmö. 

Strukturellt hemlösa är en stor grupp som saknar ett tryggt boende, oftast av ekonomiska 
skäl till skillnad från sociala orsaker. I den här kategorin finns många barnfamiljer. 
Vänsterpartiet har flera gånger påpekat att Malmö skulle kunna ge mer än rättspraxis och 
dessutom arbeta med hemlöshet på ett bredare sätt. Vänsterpartiet har i tidigare 
budgetskrivelser och ärenden uttryckt oro för att de politiska ambitionerna kring att minska 
hemlöshet är för låga. Tyvärr kan vi se att vi fått rätt i våra farhågor för 2022. 

I kartläggningen fokuseras mycket på kostnaderna, rätten till en bostad är en mänsklig 
rättighet och kostnaderna blir höga när inte det finns en nationell och kommunal 
bostadspolitik som löser den rätt för alla som borde vara självklar, rätten till en bostad. 

Inget barn rår för att det är hemlöst, alldeles oavsett om orsaken är social eller strukturell. 
Vid hemlöshetskartläggningen 2022 befann sig 401 barn i hemlöshet. Det är glädjande att 
det är en minskning, men vi kan samtidigt läsa rapporter från Kronofogden om att Malmö är 
den kommun där barnvräkningarna ökat mest. Så vill vi inte ha det. 

Malmö 2023-08-16 
Emma-Lina Johansson (V)  Anders Skans (V) 

Med instämmande av 
Sadiye Altundal (V) 
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§ 215 Uppföljning av lag (2006:544) om kommuners och regioners
åtgärder inför och vid extraordinära händelser 

STK-2022-995 

Sammanfattning 
Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH) syftar till att kommuner ska minska 
sårbarheten i sin verksamhet och ha en god förmåga att hantera krissituationer i fred. Det 
ansvar som en kommun har för olika samhällsvik-tiga uppgifter under normala 
förhållanden gäller även under extraordinära händelser. Kommuner och regioner ska 
därigenom också uppnå en grundläggande förmåga till civilt försvar. 

Länsstyrelsen har genomfört uppföljning av Malmö stads arbete enligt LEH. Länsstyrelsens 
bedömning är att kommunen har god kunskap och förståelse för lagens syfte och målen i 
Överenskommelse om kommunernas krisberedskap samt Överenskommelse om kommunernas arbete med 
civilt försvar. 

Länsstyrelsen bedömer att Malmö stad kommun följer lagstiftning, föreskrifter och 
överenskommelser och ser ingen anledning till åtgärder. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om Länsstyrelsens uppföljning av Malmö
stads arbete med krisberedskap till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 29. 

Beslutet skickas till
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230612 §315
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230612 uppföljning av lag (2006:544) om kommuners

och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser
• Beslut från uppföljningsbesök utifrån lagen om kommuners och regioners åtgärder

inför och vid extraordinära händelser i Malmö stad
• Minnesanteckningar från uppföljningsbesök utifrån lagen om kommuners och

regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i Malmö stad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Bilaga 29

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2022-995 

Uppföljning av lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför 
och vid extraordinära händelser 

Länsstyrelsen har genomfört uppföljning av Malmö stads arbete enligt LEH. Länsstyrelsens 
bedömning är att kommunen har god kunskap och förståelse för lagens syfte och målen i 
Överenskommelse om kommunernas krisberedskap samt Överenskommelse om 
kommunernas arbete med civilt försvar. Länsstyrelsen bedömer att Malmö stad kommun 
följer lagstiftning, föreskrifter och överenskommelser och ser ingen anledning till åtgärder. 

Sverigedemokraterna Malmö vill med detta särskilda yttrande påtala en punkt ur 
Länsstyrelsen Skånes minnesanteckningar. Under punkten sju framgår det att ”Malmö stad 
samverkar med kommuner och andra aktörer utanför det geografiska området. Det finns 
en etablerad samverkan med Lunds kommun, Helsingborgs stad och Kristianstad kommun.” 
Det är viktigt med att etablera samverkan över kommungränserna, vilket görs med vissa 
kommuner redan. Det vi vill pålysa är även vikten av att få till stånd en etablerad samverkan 
med Malmös kranskommuner, även möjligen med fler kommuner ur det som kallas för 
”Stor-Malmö”. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 

2023-08-16 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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§ 216 Justerade taxor för trafiktillstånd avseende specialtransporter och
nyttokort 

STK-2023-302 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har föreslagit att två av taxorna för trafiktillstånd (tillfälliga undantag 
från gällande trafikregler) räknas upp.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner i ärendet redovisade handläggningsavgifter för
specialtransporter och taxa för nyttokort med ikraftträdande 1 oktober 2023.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §351
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Justerade taxor för trafiktillstånd avseende

specialtransporter och nyttokort
• Tekniska nämnden beslut 230131 § 20
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret gällande indexjusteringar av

avgifter för trafiktillstånd
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§ 217 Skrivelse från stadsbyggnadsnämnden angående motion av Anneli
Philipson (V) om att hedra minnet av Astrid Lindgren 

STK-2017-1608 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade redan 2002, § 184, att bifalla en motion av Anneli Philipson 
(V) om att undersöka förutsättningarna för att hedra Astrid Lindgrens minne genom att
uppkalla en plats i staden efter henne. Diskussioner har förts inom kommunen och med
det bolag som förvaltar rättigheterna efter Astrid Lindgren. Ett förslag på plats och
utformning av denna plats har presenterats, men förslaget har avvisats av bolaget.
Stadsbyggnadsnämnden har anhållit om att kommunfullmäktige avslutar det uppdrag som
nämnden gavs i 2002-års beslut.

Mot bakgrund av att tekniska nämnden numera – efter samråd med rättighetsinnehavarna - 
har uppfört temalekplatsen Nangijala inspirerad av Astrid Lindgrens välkända berättelse om 
Bröderna Lejonhjärta förordar stadskontoret att kommunstyrelsen tillstyrker att 
stadsbyggnadsnämndens uppdrag kan avslutas.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige förklarar det uppdrag kommunfullmäktige gav
stadsbyggnadsnämnden 2002, § 184, att undersöka förutsättningarna för att hedra
Astrid Lindgrens minne genom att uppkalla en plats i staden efter henne, för
avslutat.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §355
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Skrivelse från stadsbyggnadsnämnden angående

motion om av Anneli Philipson (V) att hedra minnet av Astrid Lindgren
• Motion om att hedra minnet av Astrid Lindgren
• KSAU beslut 180108 §11 Skrivelse från stadsbyggnadsnämnden ang Motion av

Annelie Philipson (V) om att hedra minnet av Astrid Lindgren
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 2017-12-15 § 452
• Reservation (V) stadsbyggnadsnämnden 2017-12-15
• Yttrande från stadsbyggnadsnämnden
• Tjänsteskrivelse från stadsbyggnadskontoret
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§ 218 Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om digital
protokollsjustering 

STK-2021-1382 

Sammanfattning 
I motionen som kom in till stadskontoret den 9 juni 2021 ställs frågan om varför Malmö 
stad ännu inte infört digital signering av protokoll. Motionärerna John Roslund (M) och 
Tony Rahm (M) menar att många andra organisationer har lyckats lösa hanteringen och 
gått över till digital signering. Motionärerna pekar vidare på flera olika tekniska lösningar 
som skulle kunna användas. En digital signeringsfunktion skulle enligt motionärerna spara 
tid och bidra till en mer rättssäker process.  

Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda möjligheten att införa 
digital protokollsjustering. Stadskontoret anser motionen besvarad med hänvisning till vad 
som redovisats i ärendet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion från John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om
digital protokollsjustering besvarad med hänvisning till vad som redovisats i
ärendet.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §357
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Svar på motion från John Roslund (M) och Tony

Rahm (M) om digital signering
• Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om digital protokollsjustering
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§ 219 Motion av Stefana Hoti (MP) och Janne Grönholm (MP) om att göra
Malmö stad till en diskrimineringsfri arbetsgivare 

STK-2022-103 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har mottagit en motion från Stefana Hoti (MP) och Janne Grönholm 
(MP) där det föreslås att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att genomföra en 
undersökning bland stadens medarbetare som identifierar sig som HBTQIA+, kring 
huruvida Malmö stads arbetsplatser är inkluderande och diskrimineringsfria. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Stefana Hoti (MP) och Janne Grönholm
(MP) om att genomföra en undersökning kring vilken grad Malmö stad är en
inkluderande och diskrimineringsfri arbetsgivare för personer som identifierar sig
som HBTQIA+ besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in gemensam skriftlig reservation, bilaga 30. 

Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230612 §318
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Motion av Stefana Hoti (MP) och Janne

Grönholm (MP) om att göra Malmö stad till en diskrimineringsfri arbetsgivare
• Ärendet utgår KSAU 230522 § 263
• Motion av Stefana Hoti (MP) och Janne Grönholm (MP) om att göra Malmö stad

till en diskrimineringsfri arbetsgivare
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Reservation 

Bilaga 30

Kommunstyrelsen 16-08-2023 
Ärende 30: Motion av Stefana Hoti (MP) och Janne Grönholm (MP) om att göra Malmö 
stad till en diskrimineringsfri arbetsgivare 

Att-satsen i motionen lyder: att uppdra kommunstyrelsen att genomföra en undersökning kring huruvida Malmö stads 
arbetsplatser är inkluderande och diskrimineringsfria för HBTQIA+ -personer.

Förslaget till beslut är att motionen ska anses besvarad med hänvisning till att “medarbetarenkäten kommer bestå av 
olika moduler med frågor. En modul kommer innehålla bakgrundsfrågor där kön är en fråga, här kommer alternativen att man 
inte identifierar sig efter kön samt att man inte vill ange sitt kön vara alternativ”. 

Den åtgärd som beskrivs handlar dock enbart om könsidentitet. Ambitionen är att Malmö Stad ska vara en 
diskrimineringsfri arbetsgivare, detta gäller queer- och transpersoner, men även bi- och homosexuella. Därmed 
ser inte Moderaterna och Centerpartiet att motionen har uppfyllts och därmed kan besvaras. Huruvida det inte är 
Socialdemokraternas, Liberalernas eller Miljöpartiets ambition att genomföra en mer gedigen undersökning  bör 
förslaget till beslut ha varit, likt stadskontoret föreslog, att avslå motionen. 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade däremot baserat på det ovan nämnda bifall till motionen. Då vårt yrkande 
inte vann  gehör inkommer vi med denna reservation.  

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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§ 220 Motion av Malin Ahlström (M) om körkortsundervisning på fler
gymnasiala yrkesprogram 

STK-2022-1398 

Sammanfattning 
Malin Ahlström (M) föreslår i en motion att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ges i 
uppdrag att undersöka vilka gymnasiala yrkesprogram som kan utökas med 
körkortsutbildning, i syfte att öka anställningsbarheten bland nyutexaminerade elever. I 
motionen föreslås även att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ges i uppdrag att 
undersöka om en implementering av utökande av gymnasiala yrkesprogram kan ske på ett 
kostnadseffektivt sätt samt att ta fram hur man säkerställer att tillgång till 
körkortsutbildning kopplas till godkända studieresultat och fullständig examen.  

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden anser i sitt yttrande att samtliga yrkanden i 
motionen ska anses besvarade, med hänvisning till det uppdrag som åligger gymnasieskolan 
enligt skollag och tillämpliga föreskrifter samt pågående arbete inom nämndens 
verksamhet. Nämnden har har vidare beslutat att kommunstyrelsen rekommenderar 
kommunfullmäktige att ge gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att införa 
ett pilotprojekt där en avgiftsfri körkortsutbildning ska ingå i själva utbildningen på ett av 
nämnden ansett lämpat gymnasialt yrkesprogram. Stadskontoret instämmer i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden yttrande och föreslår därför att motionen ska anses besvarad. 
Vidare föreslås att kommunfullmäktige inte prövar gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden rekommendation att ge nämnden i uppdrag att genomföra ett 
pilotprojekt där en avgiftsfri körkortsutbildning ska ingå i själva utbildningen på ett av 
nämnden ansett lämpat gymnasialt yrkesprogram, då nämnden själv har möjlighet att 
besluta detta.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser Malin Ahlströms (M) motion om körkortsundervisning
på fler gymnasiala yrkesprogram besvarad med hänvisning till vad som framförs i
ärendet.

2. Kommunfullmäktige prövar inte gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens
rekommendation att ge nämnden i uppdrag att genomföra ett pilotprojekt där en
avgiftsfri körkortsutbildning ska ingå i själva utbildningen på ett av nämnden ansett
lämpat gymnasialt yrkesprogram, då nämnden själv har möjlighet att besluta detta.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
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Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M). Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §356 med reservation (M)
• G -Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Motion av Malin Ahlström (M) om

körkortsundervisning på fler gymnasiala yrkesprogram
• Motion av Malin Ahlström (M) om körkortsundervisning på fler gymnasiala

yrkesprogram
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 230331 § 57 med Särskilt yttrande

(SD)
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden gällande motion av Malin

Ahlström (M) om körkortsundervisning på fler gymnasiala yrkesprogram

85



§ 221 Motion av John Roslund (M) om att inventera Malmös behov av
bänkar 

STK-2022-1592 

Sammanfattning 
John Roslund (M) har inkommit med en motion om att inventera Malmös behov av bänkar 
för att underlätta för stadens äldre att åka mer kollektivtrafik. John Roslund föreslår även 
att Malmö stad aktivt ska marknadsföra möjligheten för malmöbor och företag att donera 
bänkar för att göra Malmö till en attraktivare stad att leva i. 

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig och framhåller att fastighets- och 
gatukontoret aktivt arbetar med Malmö stads utemiljöer, däribland bänkar vid 
kollektivtrafikhållplatser och gångbanor. 

Stadskontoret föreslår att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till vad som 
har redovisats i ärendet.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion av John Roslund (M) om att inventera Malmös
behov av bänkar vara besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helene Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230612 §317 med reservation från (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230612 Motion av John Roslund (M) om att inventera

Malmös behov av bänkar
• Motion av John Roslund (M) om att inventera Malmös behov av bänkar
• Tekniska nämnden beslut 230425 § 78 med muntlig Reservation (M)
• Remissvar från tekniska nämnden gällande motion av John Roslund (M) om att

inventera Malmös behov av bänkar
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§ 222 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om köpstopp från
leverantörer med verksamhet i Ryssland 

STK-2023-963 

Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ  till kommunstyrelsen den 16 
augusti 2023 om att införa köpstopp från leverantörer med verksamhet i Ryssland 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i 
uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i 
uppdrag att bereda nämndinitiativet för behandling vid kommunstyrelsens sammanträde 
den 13 september. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Katrin 
Stjernfeldt Jammehs (S) förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, intern ledning och stöd 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om köpstopp från leverantörer med

verksamhet i Ryssland
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§ 223 Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande
Naffentorp projektnummer 8949 

STK-2023-613 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 8949 
Naffentorp, till en beräknad bruttoutgift om 18 mnkr. 

Det har därefter inkommit ett kompletterande ordförandebeslut där ny bruttoutgift uppgår 
till 24,5 mnkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt
8949, Naffentorp, till en beräknad bruttoutgift om 24,5 mnkr.

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 1,225 mnkr brutto under
förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade ramen för
driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

3. Kommunstyrelsen anmodar tekniska nämnden att avsätta 15 kr/kvm och år av
arrendet för miljökompensatoriska åtgärder på samma eller annan plats. Avgiften
gäller tills vidare och oavsett arrendator.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) yrkar avslag på punkt 3 i stadskontorets förslag till 
beslut, då de menar att det råder brist på underlag och konsekvensbeskrivning. De 
hemställer om förklaring till varför kommunstyrelsens ordförande valt ut just detta 
arrendeavtal. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet 
avseende punkt 3 till förmån för eget yttrande. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230814 § 369 med muntlig reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230814 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande Naffentorp projektnummer 8949 - justering
• Ordförandebeslut - Komplettering av objektsgodkännande Naffentorp,

projektnummer 8949
• Förslag till beslut KSAU 230619 §324
• Tullverkets bekräftelse gällande kostnadsökning Naffentorp
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Ärendet utgår KSAU 230605 § 300
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande Naffentorp projektnummer 8949
• Tekniska nämnden beslut 230328 § 67
• Underlag objektsgodkännande Naffentorp, 8949
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
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§ 224 Ändring av sammanträdestid för kommunstyrelsens beredning i
november 2023 

STK-2023-1130 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens beredning i november 2023 är sedan tidigare planerad till den 15 
november, men med anledning av att Sveriges Kommuner och Regioners (SKR:s) ordinarie 
kongress i Helsingborg äger rum den 15–16 november måste denna sammanträdestid 
ändras. Förslaget är därför att kommunstyrelsens beredning flyttas till den 8 november 
2023 kl. 09:30–12:00. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 

1. Kommunstyrelsen flyttar kommunstyrelsens beredning i november 2023 till den 8
november kl. 09:30–12:00.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230814 § 370
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230814 Ändring av sammanträdestid för

kommunstyrelsens beredning i november 2023
• Information om SKR:s ordinarie kongress den 15-16 november 2023
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